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Da har jeg gleden av å skrive lederen til 

årboka for 21/22, som enn noe forsinka 

endelig er ferdig for publisering! 

I 2021 var samfunnet fremdeles preget 

av pandemien, og det var derfor lite 

aktivitet å spore rundt om. LU-21 ble 

avlyst, samme med HU-21. Pga lite 

aktivitet generelt, var det også få artikler 

til å lage årbok av. Det ble derfor 

besluttet å slå sammen årboka for 

årstallene 2021 og 2022.  

Året 2022 startet med avlyst LU og 

Formannskapsmøte via Teams. 3 av 

bautaene i NRF valgte å tre ut av styre, 

og for første gang i NRF`s historie ble det 

valgt inn en kvinnelig leder. Sammen 

med resten av det nyinnvalgte NRF-

styret var det en del saker å ta tak i, det 

viktigste i så måte var vel å sluttføre 

arbeidet med NRF lover, Instruks for 

Dommerringen samt 

Utstillingsreglementet for å få dette klart 

til Formannskapsmøte -23 og en endelig 

godkjennelse.  

Til stor glede for de aller fleste ble det 

arrangert Høstutstilling i Etne, etter at 
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siste utstilling som ble holdt var LU-

2020…  

Det var utrolig godt å møtes igjen, og en 

fantastisk gjeng fra HRF, SJRF og BPDF 

smelte opp burene på null komma svitsj, 

og vips så var det akkurat som i gamle 

dager med dueprat langs rekkene av 

forventningsfulle duer og oppdrettere. 

Spennende å se hva folk hadde brukt 

tiden til under pandemien, og spesielt 

den Bergenske Tomleren hadde hatt stor 

fremgang og var for første gang (på i 

hvert fall veldig lenge,) størst «i klassen» 

med over 60 påmeldte duer.  

Under HU ble det også gjort ære på Hans 

Petter, som har vært, - og fremdeles er, - 

en stor ressurs for due-Norge. Han ble 

her hedret for sin innsats gjennom flere 

år, og fikk sin belønning som 

Æresmedlem i NRF. En stor takk går også 

til han nå, som har fått denne årboka 

sydd sammen, og som også er i gang 

med dette årets årbok. 

Når dette leses, skriver vi oktober -23, og 

de fleste pusler nok rundt duene sine og 

veier for og imot hvem som skal være 

med på HU i november, og senere LU til 

neste år. Det er kjekt å se de små 

duebabyene fra i vår og sommer magisk 

vokse seg til voksne vakre 97ère!  

Til slutt vil jeg runde av med å sende en 

takk til alle hjelpsomme og positive 

mennesker som vi har i foreningene våre 

rundt om i det ganske land. Uten dere 

ville samholdet i due-Norge dødd ut, så 

ta vare på og støtt opp om hverandre så 

positiviteten får gode vekstforhold i 

årene som kommer. Det er vi alle best 

tjent med. 

Ønsker alle en fin høst videre. 

Mvh Nina 

 

(Nina Solbjørg) 
Formann NRF 
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2021 
 

Året 2021 var et år med verdensomspennende covid-19 (koronavirus) pandemi og laber aktivitet på 

duefronten. 

Det ble ikke avholdt Representantskapsmøte eller utstillinger dette året. 

 

Fra arkivet 2021: 
 

 

Hønseduetreff  hos Jan Oksnes 15-17 okt. 

Maks 10 duer pr oppdretter. 

Fest lørdagskvelden med Johny L som kokk. 

Dersom alt går bra, dømmer Henrik Trevor P Tyskerne. Modena dømmer Jan O. Overnatting kan 

ordnes!! 

NB. Påmelding til Jan O innen 10 okt  jan.oksnes@gmail.com 

 

 

Pustertreff på Helleland 20-22 August 

For interesse så ta kontakt med Lars Erik Bentzen, tlf 92202815 

Mulighet for overnatting, mat. 

 

 

Landsutstillingen 14.-17. januar 2021.ER AVLYST !! 

 

Den oppsatte dommerlisten med utenlandske dommere er ikke aktuell pga covid-19 epidemien, men det 

jobbes for å få til en dommerliste basert på norske dommere. 
 
Situasjonen vurderes løpende og hotellet opplyser at de, basert på de smitteråd som gjelder pr 7.11. , kan 

arrangere opplegget. 
 
Påmelding til LU vil være åpen frem til 20 desember, send til utstilling@raseduen.no 
 

HU 2021 – Avlyst 

 

HØSTUTSTILLINGEN ER AVLYST,GRUNNET FUGLEINFLUENSA OG INNFØRT PORTFORBUD I SØR 

ROGALAND. 

 

mailto:jan.oksnes@gmail.com
mailto:utstilling@raseduen.no
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Aust-Agder Rasedueforening ønsker å takke alle som bidro til forarbeidet med å stable årets 

høstutstilling på beina. 

 

Vi ønsker spesielt å takke Geir Rune Eriksen for å stille to haller til disposisjon på hotellet midt i 

julebordsesongen, kameratgjengen fra Bergen Praktdueforening med Johny Larsen og Ronald 

Drotningsvik i spissen for å melde seg til sjauejobben i utstillingshallen, Jan Oksnes som 

materialforvalter, Hans Petter Nernes for arbeid med påmelding og katalog. 

Vi er også glad for at HRF stilte utstillingsmateriell velvillig til disposisjon. 

Vi takker også alle som ville stille opp til dommergjerningen. 

Som kjent måtte utstillingen avlyses i 12.time som følge av utbrudd av fugleinfluensa og forbud mot å 

holde utstilling. 

Vi setter pris på alle positive tilbakemeldinger til tross for avlysningen. 

Vi ønsker alle duevenner en riktig God jul og et forhåpentligvis godt nytt utstillingsår. 

Med beste hilser fra Kurt Johan Dalen og Kenneth Knutsen AARF 
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 NORSK RASEDUEFORBUND  

  

Årsrapport NRF 2021  
 

NRF  Norsk Rasedueforbund  15.12.2021 /14.01.2022 oppdatert 

med regnskapstall og DR sin 

årsrapport.   

    

Årsrapport 2021 ...................................................................................................................................... 1  

Styret og organisasjon ............................................................................................................................. 2  

Landsutstillingen ..................................................................................................................................... 3  

Deltakelse i europamøte ......................................................................................................................... 3  

Høstutstillingen ....................................................................................................................................... 3  

Webredaktør ........................................................................................................................................... 3  

Dommerringens årsrapport..................................................................................................................... 4  

Økonomi .................................................................................................................................................. 4  

  

  

  

    

Styret og organisasjon  

  
NRF styre:  

Formann Hans Petter Nernes (2021)  

Styremedlem Nina Solbjørg (2021)  

Styremedlem Svein Harald Vikse (2022)  

Styremedlem Gunnar Brandal  

(2022)   

Varamenn:  

Bjørn K. Gulbrandsen (2022)  
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Revisorer:  

Arne Melheim 2022  

Valgkomite:   

Jarl Undahl (2023)  

Odd Helge Vågen (2022)  

Lars Erik Bentzen (2021))  

   

Webredaktør   
 

Hans Petter Nernes    

Katalog produksjon  

NRF styret v/Hans Petter Nernes  

Medlemstall  

   

  20 21      2020  

   SR  JR      SR  JR  

AARF  5  0  5    6  0  

BPDF  18  0  18    17  0  

HRF  27  1  28    29  1  

RFB  12  0  12    12  0  

NOR  7  2  9    5  2  

SJRF  22  2  24    29  2  

ØRF  17  0  17    17  0  

   108  5  113    115  5  

  

Nedgang med 7 seniorer  

Spesialforeninger  

Norsk Tomler Klubb  

Bergens Tomler Klubb  

Norsk Hønsedue Klubb   

Norsk Fargedue Klubb  
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Dansk Tomler Klubb  

Norsk Petent Klubb  

Norsk spesialklubb for 

Kinesere  

 

Styrets arbeid  

Styret har grunnet covid 19 i året kun hatt elektronisk kontakt via telefon eller e-post.  

Møtereferatene finnes på Møtereferat – Norsk Rasedueforbund 

 

Landsutstillingen  

Landsutstillingen 2021 ble avlyst grunnet fugleinfluensa.   

Premiering – Norgesmestere  

  

Best in show  

-   

Norgesmester oppdrett Beste trio (1,2 el 2,1)  

  

2. Sølv  

-   

3. Bronse  

-   

Beste 1,1 junior  

Gull  

-   

Nest beste 1,1 junior  

Sølv  

-   

EE plaketten – Europaforeningen  

-   

https://norskrasedueforbund.no/motereferat/


Deltakelse i europamøte  

Ingen deltakelse   

Høstutstillingen  

Høstutstillingen 2021 ble avlyst grunnet 

fugleinfluensa  

Webredaktør   

Redaktør for 2021-  Hans Petter Nernes  

Kun noen få artikler er meddelt redaktør-  

Se Arkiv 2021 – Norsk Rasedueforbund 

 

 

Dommerringens årsrapport.  

Styret i Dommerringen i 2021 har vært 

følgende:  

Leder: Jan Oksnes, HRF. Valgt til 2023.  

Styremedlemmer Johny Larsen, BPDF og 

Ole Gunnar Torp, ØRF. Begge valgt til 

2022.  

Det har vært satt opp dommerlister for 

begge de påtenkte utstillinger, 

Landsutstilling 2021 og Høstutstilling 2021 

men dessverre har disse ikke latt seg gjøre 

å avholde grunnet Fugleinfluensa og Covid 

19.   

Da kostnadene til dommere til f. eks. 

Høstutstillingen kom opp i ca. kr. 20 000, 

og over halvparten av dommerne hadde 

mindre enn 40 duer, blir dette en dyr 

affære. Antall duer og raser har imidlertid 

vært ganske stabilt på utstillingene.   

Det har vært gjort forsøk på å melde på 

dommere til kurs i Danmark slik at bare 

norske dommere kan bli brukt. Dommere 

har vært påmeldt, men i 2021 ble kurset 

avlyst. Vi har påmeldt dommere til kurs i 

februar 2022, dette er også dessverre 

avlyst.  

Det har imidlertid vært avholdt Hønsedue 

treff i Haugesund høsten 2021 med Jan 

Oksnes var dommer.  

Det er heller ikke rapportert inn at norske 

dommere har dømt utenlands siste år, 

dette også spesielt grunnet Fugleinfluensa 

og Covid 19. Men vi håper alle at dette vil 

rette seg det kommende år.  

Da håper styret, at den gode ånd som har 

vært blant norske dommere, vil fortsette 

når vi kommer i gang med utstillinger 

igjen.  

Hilsen Styret i Dommeringen.  

 

Økonomi  

Økonomien i forbundet er god og under vises regnskapstallene for 2021.  

  

  

https://norskrasedueforbund.no/arkiv-2021/
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Kommentar fra kasserer:   

Det er innkjøpt materiell/laserpratoner/ papir/mm til bruk på Høstutstillingen og 

Landsutstillingen som er belastet Hu med kr 2000,- og LU med 5793,- Dette kommer til 

gjenbruk på kommende utstillinger  

AARF har pr 31.12. ikke betalt tilbake Tilskuddet til Høstutstillingen kr. 7000,-  
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Foreningsrapporter 2021  
 

AARF 

 

 

 

Årsmelding 

AARF 2021  

  

Årsmelding AARF 2021  

AARF har i 2021 hatt 6 medlemmer, hvor 2-3 

medlemmer er mer eller mindre aktive i 

klubbsammenheng. Ved inngangen til 2022 har 

et medlem sluttet med duer.  

AARF fikk i 2021 oppdraget med å holde årets 

høstutstilling. Vi arbeidet med dette helt frem til 

dagen for utstillingen. Timer før utstillingen 

måtte denne avlyses grunnet forbud mot 

utstilling på grunn av utbrudd av 

«fugleinfluensa».  

Koronapandemien har i stor grad påvirket 

aktiviteten i klubben. Det har ikke vært 

gjennomført noen av de vanlige aktiviteter, slik 

som medlemsmøter og utstillinger i 2021. Flere 

medlemmer har likevel hatt treff i privat regi slik 

at vi har fått gjennomført pålagte oppgaver som 

eksempelvis vaksinering av duene.  

Til tross for et noe uvanlig år så har det like fullt 

vært stor oppdrettsaktivitet blant de aktive 

medlemmene. De fleste melder om en god 

sesong og mange gode duer er oppdrettet 

innenfor flere raser.  

I klubben i dag er det i hovedsak oppdrett 

innenfor rasene Dansk Tumler, Tysk Modeneser, 

Norsk Petent og Modena.  

Arendal 08.02.2021  

Kurt Johan Dalen  

Formann  

  

 

 

RFB – Rasedueforeningen Bergen 

Dagsorden og innkalling godkjent.  

  

Årsmelding rapporterte kun et møte 

grunnet Covid-19. Kontakt med 

medlemmene hovedsaklig gjennom “RFB 

info”.  

Foreningen har 12 medlemmer der Pascale 

Baudonnel har utmerket seg med å sende inn 

beretninger, spørsmål og fine bilder.  

 Nils Reither er valgt inn in NRFs styre, noe som 

gir oss muligheter for tettere kontakt med NRF.  

Nils og Magne gjorde på vegne av NRF en solid 

og godt dokumentert innsats for å få 

Mattilsynet til å akseptere at duer hverken kan 

få eller bære smitte for fugleinfluensa.  

Veterinærinstituttet har akseptert at 

dokumentasjonen er korrekt, men det har 

vist seg vanskelig å få noen ansvarlige i 

Mattilsynet til å gi en offentlig aksept for 

konsekvensene.  

Resultatet er at dueutstillinger trolig 

fortsatt ikke vil bli tillatt i nærheten av 

område med smitte. Avstår fra videre 

kommentarer.  

Regnskapet godkjent og foreningen har en 

rimelig god økonomi med et bankinnskudd som 

gir en trygghet.  

Kassereren, Magne Sætersdal, styrer 

kassen på en klok og betryggende måte.  

Fastsettelse av kontingent ble et problem 

ettersom foreningenes dekkningsbidrag til NRF 

pr medlem har variert de siste årene med et 

spesielt lavt nivå for et år siden. I år har vi betalt 

ca. 265 pr. medlem og  
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derfor ble kontingenten satt til kr. 250,- 

for 2022 og kassen dekker underskuddet. 

Ringprisen ble uforandret kr. 5,- pr ring, 

og altså det samme som vi betaler til NRF.  

Valgkomiteen har vært sterkt hemmet av 

pandemien, og det ble derfor til at styret av 

praktiske grunner fortsatte uforandret.  

Årsmøtet avsluttet med kort applaus.  

 

  
  

Fra et slagbesøk hos Paul Bødtker ved 

Fanafjorden en gang for rundt 40 år siden. 

Til venstre med kamera Kåre Larsen og 

Paul selv er ulastelig antrukket med slips. 

Fotograf ukjent.  

  
  

Claus Hirsch Jensen i Danmark er aktiv på 

flere områder og blandt annet står han for 

salg av duer. Nylig la han ut en stamme 

røde, danske Tomlere.  

 For RFB JanH  

 

 

 

SJRF 

 

Årsmelding for Stavanger og 

Jæren Rasedueforening 2021  

  

   

SJRF har i 2021 hatt 24 medlemmer, 22 senior 

og 2 junior.  Til sammenligning hadde vi i 2020 

29 senior og 2 junior.  

  

Vi har hatt årsmøte, ekstraordinært årsmøte, 3 

medlemsmøter og 1 styremøte i løpet av året.  

Utstillingskomiteen har hatt 2 møter. Møtene 

har vekselvis blitt holdt i Egersund og på 

Øksnevad der henholdsvis Jan Helge Havsø og 

Erling Friestad har stått for bevertningen. På 

møtene har vi snakket om dueraser, duefarger, 

duehold, utstillinger og bedømmelse. Som regel 

blir det vist frem forskjellige dueraser på 

møtene. Vi har i løpet av året fått se Norske 

tomlere og Isduer.  

Korona pandemien og fugleinfluensa har lagt en 

demper på aktiviteten i foreningen.   

En utstillingskomite bestående av Terje Ree, 

Thorvald Pollestad og Sturle Assersen har jobbet 

med planlegging av kommende jubileums og 

landsutstilling.  

  

Foreningens lover har blitt revidert.   

Det har blitt foretatt vaksinering av duer.  

På Facebook siden til foreningen er der noen av 

medlemmene som legger ut bilder og linker.  



Duevennen Årbok 2021 -2022 – Norsk Rasedueforbund – side 15 
 

 

Foreningen deltar fortsatt i grasrotandelen.   

Årets regnskap viser et greit overskudd.  

Styret for SJRF i 2021 har vært følgende:  

  Formann:  Lars Erik Bentzen  

  Kasserer:  Erling Friestad  

  Sekretær:  Terje Ree  

  Styremedlem: Jan Gunnar Skibstad 

  

For SJRF  

 

 

ØRF 

 

Referat fra Årsmøte i 

Østfold Rasedueforening 

mandag 22. mars 2021.  

Møtet ble avholdt på lageret i 

Svaneveien, Rolvsøy hvor Ole Gunnar 

Torp kunne ønske oss velkommen kl. 

19.00. Bjørn Carlo Andersen ble valgt 

som referent.  

Dagsorden var følgende:  

1. Årsrapport for 2020. Den var tidligere 

sendt ut, og ingen hadde noe å bemerke 

til den.  

2. Regnskap. Dette måtte utsettes for 

godkjenning til neste møte grunnet 

manglende utskrift fra bank for kontroll.  

3. Innkomne forslag:  

A. Revidering og fornying av våre lover. 

Bjørn Carlo hadde utarbeidet en 

revidering her som ble enstemmig 

godkjent. Denne skulle renskrive og 

sendes medlemmene i nær fremtid  

B. Fastsettelse av medlemsavgift for 2021. 

Den ble satt ned fra kr. 600 for seniorer 

til kr. 500 grunnet at Duevenen nå ikke 

blir utgitt fra NRF. Juniorer under 28 år 

betaler halv avgift.  

4. Valg: Valgkomiteens innstilling var 

følgende: Formann Ole Gunnar Torp 

velges for 1 år. Viseformann Marius Kjos 

velges til 2023. Kasserer Bjørn Carlo 

Andersen velges til 2022. Sekretær Care 

Iris Carlo Hansen velges til 2023. 

Styremedlem Robin Arnesen velges til 

2022. Bjørn Carlo og Robin overtar sine 

verv etter andre som hadde 1 år igjen av 

perioden.  

Varamann Lars Christian Sandaker og 

revisor Willy Hansen velges til 2022. 

Valgkomite ved Willy Hansen og Bjørn 

Carlo Andersen på vegne av styret 

velges til 2022.  

5. Avslutning: Ole Gunnar Torp takket for 

tilliten og også de øvrige som påtok seg 

verv som var villige til å gjøre en jobb for 

foreningen. For øvrig kunne han opplyse 

at bare formaliteter gjenstår innen vi er 

opptatt i Brønnøysundregistret og ny 

bank blir Marker Sparebank.  

  

Bjørn Carlo Andersen, referent.  

 

 

 

NOR  

Rapport mangler 

 

BPDF 

Rapport mangler 

 

HRF 

Rapport mangler 
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Rapport fra spesialklubbene 
2021  
 

           Årsmelding Dansk Tumler 
Klubb 2021 

Det har i 2021 ikke vært gjennomført aktiviteter i 
klubbregi. Det lenge planlagte klubbtreff fra 2020 
i samarbeid med AARF måtte på nytt avlyses 
som følge av den pågående koronapandemien. 
Vi håper at vi kan få dette til i løpet av 2022. 

Det har ikke vært krevd innbetaling av 
medlemskontingent siden 2013, siden det i de 
senere år har vært få aktiviteter i klubbregi. Det 
er forventning om endring av aktivitetsnivået 
etter pandemien. 

Det er likevel stor oppdrettsaktivitet rundt om 
blant dem som har Dansk Tumler. 

Det blir spennende å se disse på en kommende 
utstilling når vi kommer oss på andre siden av 
pandemien. 

Arendal 08.02.2022 

Kurt Johan Dalen. 

sekretær 

 

 

2022 

 

Representantskapsmøtet 2022 
 

Representantskapsmøte 

15.01.2022  

  

1. Åpning av møtet  

H.P Nernes åpnet møtet med å ønske de 

fremmøtte representantene velkomne til det 

første digitale representantskapsmøtet via 

Teams som har blitt arrangert i NRF. Det ble 

informert om at det var sendt en innsigelse fra 

NOR på referatet fra representantskapsmøtet i 

2020. Det ble snakket litt rundt denne 

innsigelsen, og RFBs representant foreslo at 

dersom NOR ønsker å ta opp denne saken igjen, 

kan det skje til representantskapsmøtet i 2023. 

Dette var det enighet om fra de andre 

representantene.  

2. Godkjenning av 

representantene   

De fremmøtte representantene ble gjort kjent 

med antall representanter fra de respektive 

foreningene, opplest og godkjent. NOR hadde 

på forhånd meldt avbud.  

AARF – 1 rep – Kurt Johan Dalen  

BPDF – 2 rep – Arne Melheim, Johny Larsen  

HRF – 1 rep - Odd Helge Vågen, Torbjørn Jektnes  

RFB – 1 rep - Nils Reither  

NOR – 1 rep – ingen fremmøtte  

SJRF – 2 rep – Lars Erik Bentzen, Terje Ree  

ØRF – 2 rep – Bjørn Carlo Andersen, Ole Gunnar 

Torp  

NRF – 1 rep – Hans Petter Nernes, Gunnar 

Brandal, Svein Harald Vikse, Nina Solbjørg  

  

DR – Jan Oksnes - tilhører  

  

https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/02/DanskTumlerKlubb-Logo.jpg
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3. Godkjenning av sakslisten  

Ingen kommentar til sakslisten. Den ble dermed 

godkjent.  

  

4. Valg av dirigent, referent 

og representanter til å 

undertegne  

H. P. Nernes ble valgt som dirigent, N.Solbjørg til 

referent og O.G Torp samt K. J. Dalen til å 

undertegne protokollen.   

Punkt 5. Gjennomgang av 

årsberetningen  

NRFs og Dommerringens årsberetning ble 

gjennomgått, og det var ingen kommentar til 

disse. Det har skjedd lite i året som gikk, noe 

årsberetningene bar preg av.    

Punkt 6. Regnskap   

Regnskapet ble gjennomgått av G. Brandal. Det 

kom innspill fra SJRF ang 5400,- som er brukt på 

Økonomi Matrix. G. Brandal redegjorde for 

beløpet, som er brukt pga en oppgradering på 

NRFs pc. Det ble da diskutert litt frem og tilbake 

om det fantes andre løsninger som kunne 

brukes, som gjerne kostet mindre eller enda 

bedre - ingenting. Dette er noe som styret kan 

ta fatt i for neste år.  

Videre ble det redegjort for høstutstilling-21 og 

utbetalingen av 7000,- i støtte i forbindelse med 

denne.  Pengene er brukt, og AARF har bedt 

styret om å slippe å betale tilbake beløpet. 

Representanten fra AARF redegjorde for 

hvordan pengene hadde blitt brukt i forbindelse 

med forarbeid og innkjøpte premier og rekvisita, 

og at utstillingen ble utsatt i 12. time pga 

fugleinfluensa. Innspill fra RFBs representant 

støttet AARF ønske, og ingen av de øvrige 

representantene hadde motforestillinger til 

dette. Det ble dermed besluttet at beløpet på 

7000,- frafalles.  

Regnskapet ble godkjent etter dette.   

7. Innkomne forslag   

NOR har via mailkorrespondanse gitt uttrykk for 

at sak 7.1 som var innsendt til  

representantskapsmøtet i 2020 har blitt 

misforstått, det vil også si at møtereferatet fra 

dette møtet ikke fremstiller saken korrekt slik 

den var ment å være fra NOR sin side. Styret ber 

om at saken innsendes på nytt hvis det er ønske 

om dette, eller sender inn forslag til 

revideringen av Instruks for Dommerringen, 

Utstillingsreglementet samt NRFs lover, da 

saken angår alle disse dokumentene.   

Det ble tatt en kjapp gjennomgang av 

revideringen av Utstillingsreglementet, Instruks 

for  

Dommerringen samt NRFs lover, og det ble etter 

noe diskusjon besluttet å utsette behandlingen 

av disse. N. Solbjørg gjennomgår dokumentene 

på nytt, og sender ut en ny revidering til høring, 

som det deretter tas stilling til i neste års 

representantskapsmøte. Innspill fra BPDF ang 

punkt som er tatt vekk i NRFs lover bør stå som 

«utgår» og ikke tas vekk i sin helhet for å unngå 

forskyvninger i de øvrige punktene.  

SJRF sendte inn 3 forslag til nevnte revidering til 

representantskapsmøtet som skulle vært 

arrangert 2021. Forslagene er allerede inntatt i 

de respektive nevnte reviderte dokumentene, 

men som da ikke er godkjent pr nå. Det kom da 

opp spørsmål i forhold til premieringssystemet 

som er foreslått forandret, og om vi skulle 

forholde oss til tidligere versjon eller om man 

ønsket de nye forandringene allerede ved dette 

års utstilling. Det ble etter litt diskusjon 

besluttet at man ville bruke SJRFs forslag ved 

dette års utstilling(er).  

Forslag 1: Presisering av at ungdyr = duer fra de 

siste 2 års avl  



Duevennen Årbok 2021 -2022 – Norsk Rasedueforbund – side 18 
 

 

Forslag 2: Gruppevinnere tildeles beste due i en 

gruppe – «velges blant Championatduene» tas 

vekk  

Forslag 3: Fastsatt styrehonorar. Det ble her en 

diskusjon rundt hvordan betaling til 

styremedlemmer skal avgjøres. Vil et fast beløp 

f.eks være rettferdig i forhold til avstander? SJRF 

ønsker et mer oversiktlig og forutsigbart 

regnskap. Det ble stemt over om det skulle 

foreslås et fast styrehonorar, eller om det skulle 

fungere slik som det har gjort siste årene. 

Flertallet ønsket det slik det var nå, mot to 

stemmer fra SJRFs representanter.    

8. Utstillinger  

SJRF ønsker fortsatt å arrangere LU-22, og 

denne er planlagt til ca oktober i et forsøk på å 

komme fugleinfluensaen i «forkjøpet». SJRF 

kommer tilbake senere med mer info om denne. 

Innspill fra N. Reither som sitter i en komite med 

dialog rettet mot Mattilsynet ang fugleinfluensa 

bifalt forslaget om å flytte LU til høsten. Han 

poengterte også at hvis utstillingen skulle 

arrangeres et annet, gjerne mer egnet sted i 

forhold til fugletrekk, ville likevel utstillere som 

sitter i nedslagsfeltet bli nektet å stille pga 

karantenerestriksjonene som følger. Dvs at 

mange av foreningens medlemmer likevel ikke 

kan stille, selv om selve utstillingen kan holdes.   

HU -22: Ingen har meldt seg, men da LU 

kommer til å arrangeres på høsten, er det 

sannsynligvis ikke plass til en høstutstilling i 

tillegg.   

LU-23: Ingen har foreløpig meldt sin interesse  

Styret henstiller om at medlemmer i 

foreningene tar en prat seg imellom slik at det 

forhåpentligvis kan arrangeres en Landsutstilling 

i 2023. Det kan også inngås avtaler på tvers av 

foreningene slik det var forsøkt til HU-21 for å 

lette litt på arbeidsoppgavene som oppstår i 

forbindelse med arrangeringen.   

9.  Handlingsplan  

H. P. Nernes informerte om neste års 

handlingsplan og forventede budsjett. Det har 

også i -21 vært en nedgang i medlemsantallet. 

Medlemsbidraget blir fordelt på foreningene 

etter antall medlemmer som før, men pga noen 

forandringer i budsjettet for neste år blir det 

noen forandringer i dekningsbidraget fra 

foreningene i forhold til det som er oppgitt i de 

utsendte dokumentene.   

Aktiviteter som vanligvis har blitt gjennomført 

har vært vanskelige å planlegge og arrangere i 

året som har gått, og prognosene for neste år er 

for tiden ganske usikre de også. LU blir 

forhåpentligvis arrangert, mens det ikke er tatt 

med kostnader i forbindelse med HU som vel 

sannsynligvis utgår pga forandring i planlagt 

dato for LU, som omtalt under pkt 8. 

Dommerkurset som skulle vært arrangert i 

Danmark utgår, og utgifter på 5000,- som er tatt 

med i budsjettet i den forbindelsen blir 

tilbakeført. Det har av forskjellige årsaker vært 

lite aktivitet generelt i due-Norge, så også med 

Duevennen på nett. Bjørn Carlo har utmerket 

seg med innsendte artikler, men vi bør alle bli 

flinkere til å bidra der. Det kom innspill fra 

AARFs og RFBs representant om å bli bedre til å 

bruke digitale medier og linke til sider fra de 

forskjellige mediene vi benytter.    

10. Valg  

Alle styre-representanter var pga fjorårets 

avlysning av representantskapsmøte på valg i år. 

O.H Vågen som leder av valgkomiteen hadde 

følgende understående innstilling til nytt styre:   

Formann – Nina Solbjørg – valgt til 2024  

Styremedlem - Terje Ree – valgt til 2024  

Styremedlem – Nils Reither – valgt til 2023  

Styremedlem - Cate Iris Carlo Hansen – valgt til 

2023.   

Varamann styre – Kjell Bognøy – valgt til 2024  
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Revisor Arne Melheim – valgt til 2024  

  

Valgkomiteen har i år hatt et frafall, og O.H. 

Vågen sa seg derfor villig til å sitte ett år til, frem 

til 2023. Siden han er den som først trer ut av 

komiteen av de nåværende, er han satt som 

leder av komiteen også denne perioden, for at 

rulleringen skal bli rett. Til neste år er G. R. 

Eriksen leder.  

Valgkomite:  

Leder: Odd Helge Vågen – valgt til 2023  

Geir Rune Eriksen – valgt til 2024  

Sturle Assersen – valgt til 2025  

  

Hans Petter Nernes takket deretter alle 

involverte for de siste 11 årene han har sittet i 

styre, spesielt Gunnar Brandal og Svein Harald 

Vikse som har vært med like lenge. Han uttrykte 

stor tillit til det nye styre og ønsket lykke til med 

den videre arbeid. Deretter sa N. Reither og N. 

Solbjørg noen velvalgte ord før møtet ble hevet.  

Ref. Nina Solbjørg  

  

 

  

  

   



Handlingsplan 2022 
 

 NORSK RASEDUEFORBUND  

  

Handlingsplan 2022  

  

NRF  Norsk Rasedueforbund  15.12.2021  

  

08.03.2022 – korrigeringer i forhold til  

styresammensetning, arbeidsoppgaver, webadresse,  

LU/HU, budsjett, medlemsbidrag og nytt knt.nr  

HANDLINGSPLAN 2022 ................................................................................................................................ 1  

INNLEDNING .................................................................................................................................................... 1  

NORSK RASEDUEFORBUND ........................................................................................................................ 2  
Foreninger ......................................................................................................................................................................... 2  
NRF Styre ........................................................................................................................................................................... 2  
Kommunikasjon ................................................................................................................................................................. 2  

UTSTILLINGER ................................................................................................................................................ 3  
Landsutstillinger (LU) - 2022 .............................................................................................................................................. 3  
Høstutstillinger (HU) - 2022 ............................................................................................................................................... 3  

BUDSJETT ......................................................................................................................................................... 4  
Drift- utstillingsbudsjett..................................................................................................................................................... 4  

  

  

  

Innledning  

Handlingsplanen skal omfatte de oppgavene som NRF skal jobbe med i handlingsåret. De enkelte 

oppgavene bygges opp rundt et budsjett hvorav summen av oppgavene angir sum budsjett. 

Handlingsplanen danner grunnlaget og strategien for NRF med hensyn på aktiviteter, økonomi og 

resultat og er førende for NRF styret og organisasjonen forøvrig.  
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Norsk Rasedueforbund  

Foreninger  

  

Denne oversikten viser medlemsantallet for hver forening pr 1.11.21 og 2020  

   

  2021      2020  

   SR  JR      SR  JR  

AARF  5  0  5    6  0  

BPDF  18  0  18    17  0  

HRF  27  1  28    29             1  

RFB  12  0  12    12  0  

NOR  7  2  9    5  2  

SJRF  22  2  24    29  2  

ØRF  17  0  17    17  0  

   10  5  113    115  5  

  

Nedgang med 7 seniorer  

  

NRF Styre  

Styret velges av representantskapet og består av 

4 personer. Disse velges for 2 år av gangen, og 

slik at 2 er på valg hvert år.  2 varamenn velges 

til styret for 2 år av gangen. Styret konstituerer 

seg selv, kun formannen velges direkte. 

”Duevennen” redaktør utnevnes av styret.     

  

Formann: Nina Solbjørg – Sekretær: Cate Iris 

Carlo Hansen – Kasserer: Terje Ree – 

Styremedlem: Nils P. Reither – Varamann: Kjell-

Ove Bognøy  

  

På valg 2023: Cate Iris Carlo Hansen og Nils P. 

Reither  

   

Formann Dommerringen: Jan Oksnes  

  

Andre ansvarsområder:   

Webansvarlig: Nina Solbjørg/Nils P. Reither  

Duevennen redaktør: Nils P. Reither  

Påmelding/katalogansvarlig: Nils P. Reither  

Ringsalg: Terje Ree  

  

Revisor: Arne Melheim  

Utenlandskontakt: Jan Heldal  
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Valgkomite: Odd Helge Vågen, Geir Rune 

Eriksen, Sturle Assersen  

  

Kommunikasjon  

«Duevennen» nettutgave utgjør en del av 

kommunikasjonen til samarbeidende 

foreninger. Videre blir web portalen 

norskrasedueforbund.no, facebook og email 

brukt som kommunikasjonskanal. Informasjon 

som sendes til lokalforeningene blir sendt som 

email med eventuelle koblinger til dokumenter 

som lagres på websidene.   

  

Styrende dokumenter  

Det påbegynte revideringsarbeidet av NRF 

Lover, Instruks for Dommerringen og 

Utstillingsreglementet sluttføres og 

presenteres for foreningene i løpet av 2022, 

med frist for tilbakemeldinger i oktober-22. 

De vil deretter legges frem for Årsmøte 2023 

for endelig godkjenning.  

  

Dommerringen  

Det planlagte dommerkurset som skulle vært 

avholdt i Danmark feb-22 ble avlyst grunnet 

Covid19, men det er ønskelig at interesserte tar 

kontakt med Dommerringen i god tid i forkant, 

for å melde sin interesse til neste års 

dommerkurs i Danmark.   

Digitale medier/ ny webside   

Det har vært ytret ønske om mer brukervennlig 

webside og bedre samarbeid mellom de digitale 

medier som benyttes. NRF styre vil bruke 2022 

på å få til en oppgradering av websiden.   

«Duevennen på nett»  

Det vil i 2022 løpende bli distribuert artikler fra 

medlemmer og foreninger på «Duevennen på 

nett». Alle artikler og informasjon vedrørende 

NRF samles i en Duevennen årbok, som kan 

printes ut av den enkelte forening ved årets 

slutt. Første utgave i 2020 setter malen. NRF 

styret har ansvar for Duevennen på nett og 

årboken, evt. gjennomført gjennom valgt 

redaktør. Alle utgivelser er elektronisk på  

Duevennen – Norsk Rasedueforbund 

Utstillinger  

I utstillingssesongen ønskes det i 

utgangspunktet på vegne av NRF avholdt 2 

landsomfattende utstillinger.  

Landsutstillingen i januar og Høstutstillingen i 

november har vært vanlig i så måte.  

Dessverre gjør utfordringer med fugleinfluensa 

og portforbud arrangement i vintermånedene 

vanskelig. Det vil derfor bli forsøkt en ny vri på 

LU i år, da det blir forskjøvet til midten av 

oktober. Det vil derfor være vanskelig å få rom 

til å arrangere en høstutstilling i november i 

tillegg.   

  

NRF ved Forbundsstyre har det overordnede 

ansvaret for at Landsutstillingene avholdes, men 

det er ønskelig at foreningene står for den 

praktiske gjennomføringen av utstillingene. 

Representantskapsmøtet godkjenner 

arrangementene.   

NRF utfører jobben med påmelding og katalog 

for høst og landsutstillingene.  

Det legges budsjettmessig inn mulighet for å 

søke tilskudd til utstillingene, og foreningene 

oppfordres til å ta ansvar til at vi får 

gjennomført begge utstillingene.  

  

https://norskrasedueforbund.no/
https://norskrasedueforbund.no/
https://norskrasedueforbund.no/duevennen/
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Landsutstillinger (LU) - 2022  

Arrangeres av Stavanger og Jæren 

Rasedueforening.  LU-22 ønskes avholdt 14.-16 

oktober 2022 på Quality Airport hotel Sola.  

   

Høstutstillinger (HU) - 2022  

Ledig arrangement/utgår  

  

Landsutstilling (LU) – 2023  

Ledig arrangement  

Budsjett  

Budsjettet med tilhørende kommentarer følger under.  

De enkelte budsjettlinjer med kommentar danner det økonomiske grunnlag for handlingsårets 

aktiviteter.  

Drift- utstillingsbudsjett  

  



 

Medlemsbidraget som den enkelte forening skal 

betale i 2022 vises i tabellen ovenfor. 

Medlemstallet som bidraget beregnes ut fra er i 

henhold til den oppgitte medlemsoversikten fra 

hver forening pr. 01.11.21.  

   

Bidraget skal uoppfordret innbetales til konto: 

3290.62.66929 (Jæren Sparebank) i løpet av 

april 2022.  
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Landsutstillingen 2022 
 

LU 2022 – Avlyst 

SJRF har nå satt en dato for årets LU, 12.-16. 
oktober. Mer info kommer etterhvert. 

 

I dag har utstillingskomiteen i SJRF i samarbeid 
med NRF´s styre tatt den tunge beslutningen å 
avlyse landsutstillingen 14 – 16 januar. 

Vi har i dag vært i kontakt med avdelingssjef i 
mattilsynet Rogaland, Geir Nødland som opplyser 
at restriksjoner for kommersielt fjørfehold 
sannsynligvis blir opphevet 24. desember. Men 
portforbudet for hobbyfjørfehold vil fortsatt gjelde 
til ut i midten av januar. 

Også corona epidemien har økt i omfang slik at 
myndighetene har strammet inn og frykter 
ytterligere økning etter julen.Disse to situasjonene 
danner derfor grunnlaget for at vi dessverre ser 
oss nødt for å avlyse på dette tidspunktet. 

Vi vil jobbe for at vi derimot kan få det til å 
arrangere landsutstillingen til høsten 2022. 

Våre tanker går til Geir Rune Eriksen og hans 
hotell som atter en gang blir skadelidende på 
generelt basisis og i forbindelse med utstillings 
arrangementet. 

Selv om det er en trist melding å få lille julaften så 
vil vi likevel ønske dere en riktig God Jul og Godt 
nyttår ! 

Beste hilsen SJRF v/Terje Ree 

 

Som de fleste har fått med seg så har det nå vært 
utbrudd av høypatogen fugleinfluensa i 2 fjørfe 
besetninger i Klepp. Begge er nå sanert. 

Det er innført portforbud i hele sør-Rogaland for 
alt fjørfe og fugler som er holdt i fangenskap. Det 
er ikke fastsatt noe tidsperspektiv for hvor lenge 
dette portforbudet vil vare. 

Hva som vil skje med den kommende 
landsutstilling er usikkert på det nåværende 
tidspunkt. 

På vegne av NRF skal Vet. Nils Reither og 
seniorforsker i NIBIO, Magne Sætersdal forsøke å 
komme til en forståelse med Mattilsynet om duers 
situasjon i forhold til fugleinfluensa og tillatelse til 
å avholde utstilling. Dette kan være mulig med 
dokumentasjon som er til rådighet. Det er også 
opprettet kontakt og avtale om samarbeid om 
dette med formannen i Norges Brevdueforbund, 
Geir Erling Birkeland. 

En søknad er under utarbeidelse, noe som er en 
hastesak med tanke på påmeldingsfrist 22.12. 
 
Det tas da en endelig beslutning om vi skal 
fortsette forberedelsene til utstillingen eller sette 
punktum ut fra Mattilsynet sine eventuelle 
restriksjoner. 

Men vi håper i det lengste at det vil gå over slik at 
vi kan holde en etterlengtet utstilling. 

(NB! innbetaling utstillingsgebyr utsettes til en 
uke før utstillingen) 

For utst.komiteen, Terje Ree 

 

Bergen Praktdueforening – 
Klubbutstilling 
 

Her kommer resultatliste og bilder fra BPDF`s 
klubbustilling fra januar 2022. 

Referat klubbutstilling 

95 duer  fordelt på 9 oppdrettere, de må bemerkes 
at vi hadde i tillegg 3 duer i «gjesteklasse». Så 
totalt ble det stillt ut 98 duer. 

Det var jevnt over god kvalitet på duene. 

Opprigging og innsetting av duene på ble gjort 
fredags kveld, samtlige som hadde duer deltok og 
da var det gjort i en fei.  Det synte seg fort at det 
var et riktig valg å låne burmateriell, uten dette 
ville en fått problemer med plass med 
burplasseringen.  Konklusjonen er at med 
tilgjengelig burmateriell og lokalet passet dette 
ypperlig til en utstilling på ca 100 duer. 
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Bedømming av duene på lørdag ble gjennomført 
der dommere, Jan, Johny og Ronald brukte et par 
timer på å gjennomgå duene i fellesskap.  Selve 
bedømmingen foregikk på Amerikansk 
bedømming, dvs en kåret en vinner innen hver 
rase, en skilte da ikke mellom fargevarianter eller 
alder på duene.  En brukte ikke burkort, kun de 3 
beste duene i hver rase fikk en poengsum, men det 
ble gitt en vurdering av hva de ville gitt som 
poeng. 

Å kunne gjennomgå hver due ble oppfattet som 
veldig nyttig for den enkelte oppdretter, og også 
nyttig for den som ikke er oppdretter for den 
aktuelle rasen. 

Etter bedømming var ferdig ble utstillings beste 
due kåret og en «Klubbmester» utropt.  Vinner ble 
Thor Opedal med en Engelsktegnet Rødbåndet 
Amsterdamer som ble vurdert til 97p 

Utstillingen ble avrundet med en god middag i 
flotte lokaler på Christinegaard. Kvelden ble 
avsluttet med mer dueprat og nedrigging av bur. 

 

Noen bilder fra arrangementet: 
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Medlemspresentasjon 
  

Da har vi gleden av å presentere den første 

medlemspresentasjonen publisert på NRF 

hjemmeside! 

Bjørn Carlo kjenner vi alle fra utallige utstillinger 

både i inn- og utland, og hans meritter som 

dommer likeså. Han skriver også alltid 

dommerkritikker, til glede for alle utstillere og 

andre interesserte. Disse kan du forresten lese 

under omtaler av diverse LU og HU som har 

vært arrangert gjennom årenes løp, du finner 

dem publisert under «Utstilling og 

bedømmelse». Han er også utnevnt som 

Æresmedlem både av NRF og sin egen forening, 

ØRF. 

Les mer om Bjørn Carlo Andersen, og se bilder 

fra hans liv som hele Norges «duemann» : 

  

Medlem Bjørn Carlo Andersen 

Minner fra mine år som 

«Duemann». 

 

 

Tilværelsen som «Duemann» startet våren 

1957. Da var det min far som kom hjem med en 

stor kasse og et par blå Sachsiske Munkeduer 

som han fikk av en arbeidskamerat i håp om at 

jeg ville fatte interesse. Disse skulle vi inntil 

videre ha i vedskjulet i kjelleren. Og jammen ble 

det et kull unger der. Foreldrebe fikk forøvrig fly 

fritt i vedskjulet på dagen. Da var interessen min 

fattet, og Per Langebech som han het, hadde et 

lite stolpeslag med plass til 2-3 avlspar. Dette 

stod straks på gården ut over høsten. Og da kom 

det 2 par Kinesere dit sammen med 

Munkeduene. Dette stolpeslaget havnet senere 

hos Robin Arnesen, og det hadde da hjulpet 3 

unge duefolk i starten av sin karriere. 

 

 

Jeg fikk året etter en tidligere lekestue av Daniel 

Becken som straks ble innredet på best mulig 

måte, og selvsagt med god voliere utenfor. 

Dette ble stående i mange år helt til jeg flyttet 

til Sandem Gård i 1969. Der innredet jeg så et 

tidligere drivhus til dueslag, Og gjett om mange 

misunte meg den store plassen jeg fikk! Og gjett 

om duene trivdes! Luftig og fint med mye lys, og 

som sitteplasser i det som fungerte som voliere, 

det var tidligere varmerør. Selve fyrrommet var 

innredet som avls rom. Og enda var det et eget 

lite rom som ofte ble brukt som karantene slag! 

Ja her hadde jeg det fint som «duemann»! 
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Gjennom årene hadde jeg mange forskjellige 

raser på slaget, men mest var det Fargeduer 

som var hovedinteressen. Og jeg fattet tidlig 

interessen for dømming. Asbjørn W. Knudsen 

ble selvfølgelig min læremester, og der gikk jeg 

en meget god skole. Må også fortelle at på 

Landsutstillingen i Bergen i 1964, var jeg med 

den kjente Walter Pries som aspirant, og 

selvsagt lærte jeg meget også den helgen av 

ham. Pries hadde uttalt at den aspiranten måtte 

duenorge ta godt vare på! Og det tok ikke langt 

tid deretter at jeg avla diverse dommerprøver 

under ØRF sine lokalutstillinger. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Min første utstilling som dommer ble således på 

en Lokalutstilling i ØRF i oktober 1966. Og 

Asbjørn tok meg like godt med til Gøteborg i 

desember for å dømme visse raser der også på 

en Lokalutstilling. Men jeg må fortelle at det var 

meget enklere å dømme i Sverige på den tiden: 

De hadde bare et klassesystem og ikke poeng. Vi 

hadde den gang poeng for hvert punkt etter 

standarden, noe som satte store krav til en 

dommer, ja mye større krav enn jeg vil si det 

gjør i dag! Og da var jeg i gang, hvor spesielt 

Mefikk rasene var min spesialitet. Men 

spekteret av raser ble sakte, men sikkert utvidet 

til det at jeg ble godkjent i alle raser sammen 

med Asbjørn W. Knudsen etter hvert. Men 

spesialist i alle raser, vil jeg si at jeg aldri har 

vært. 
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Her 

bedømmer jeg duer under mønstring av årets 

avkom, ØRF. 

Min første Landsutstilling dømte jeg i Turnhallen 

i Laksevåg i 1967. Deretter gikk det slag i slag på 

alle større utstillinger i Norge, og flere 

Lokalutstillinger i Sverige. Og så for ikke å 

forglemme både Høst og Landsutstillinger  i 

Messehallene i Malmø. Høstutstillingen her var 

et virkelig dyreskue med alle slags dyr som 

kunne has på hobbybasis. Og gjett om visse dyr 

og annet fjærfe enn duer ga lyd fra seg!  Men 

Messehallene var store, slik at det var bare å gå 

litt  unna! Det kom en periode på 1980 og tidlig 

på 1990 tallet hvor jeg kun dømte på utstillinger 

i Østfold.. Dette skyldes jeg også hadde en 

karriere som Internasjonal brytedommer. Kan 

nevne at jeg blant annet dømte i 12 VM og 11 

EM. Men det fulgte så mye annet med dette 

livet og reisingen, at jeg etter hvert ble lei og 

sliten av det hele. Da igjen ble det kun 

brytedømming i Østfold inntil jeg passerte 70 år. 

Dette blant annet at jeg var så lite hjemme hos 

familien at jeg trappet ned på duedømming en 

stund, inntil det hele nok en gang ble at jeg ble 

med for fullt i dueverden Men det skal sies at på 

mange av mine reiser som brytedommer, så jeg 

duer og besøkte dueslag i mange land. Ikke 

minst i Øst-Europa hvor det var mye interessant 

å se. Når jeg så la dette på hylla igjen etter å ha 

blitt lei all reisingen og mye annet, var det for 

full fart som duedommer igjen. Da var det å 

dømme her til lands og en rekke Høst og 

Landsutstillinger i Sveige. Og også noen 

Nationalutstillinger i Danmark. Her var det 

diverse Fargeduer jeg dømte, da det var her jeg 

ble regnet som spesialist etter hvert. 

Foran  hallen i Fredericia 

Innen organisasjonsarbeidet for 

Raseduesporten, har jeg jo også vært med på 

mye.: 16 år gammel i 1961 valgt i som sekretær i 

Østfold Rasdedueforening, og opp gjennom 

årene har jeg hatt et eller annet verv frem til 

dags dato. Det så være seg formann, 

viseformann, sekretær, styremedlem, og nå for 

tiden kasserer, ved siden av å være i andre 

komiteer. Har videre sittet som sekretær i 

Østlandske Dommerlaug. Og ble valgt inn som 

sekretær i NRF,s Dommerring når den ble 

startet i 1972. Og har således vært både 

formann og sekretær i Dommerringen i flere 

perioder fram til 2019. I NRF sitt styre som 

sekretær i perioden 1971-1975. Var med å 

starte Norsk Petent Klubb i 2006 som sekretær, 

og er for tiden formann i klubben. Til slutt og 

ikke minst ble jeg i 2019 utnevnt som 

Æresmedlem i både NRF og ØRF, noe som 

selvsagt gledet meg meget. Selv om jeg for tiden 

ikke er så frisk og rask som tidligere, håper jeg 

etter en nær forestående stor operasjon at jeg 

vil komme godt tilbake.                                     

Bjørn Carlo Andersen. 
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Utnevnelse og premieoverrekkelse som 

Æresmedlem i 2019 av daværende formann 

Hans Petter Nernes.

Æresdiplom mottatt fra Forbundet 2019 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Dette er Robin Arnesen og jeg hos Carina og 

Clas Jansson i Klippan, Sverige ca. 2005 

 

På besøk hos den kjente LF. Mannen ,en nå 

avdøde Bent Jensen i Ålborg, Danmark. 

I ivrig diskusjon som vanlig. 
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Her på besøk hos Hardy Frandsen i Ålborg, 

Danmark. 

Hyggetreff hos BRs 

Fra tur til Sverige, det er BRS, Carina Jansson, 

Per-Erik Larsson og meg 

Slagbesøk hos meg i Torsnes 

 

Her 1995 sammen med Terje Eljervik og Arne Sundve  
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Ringduen Bonnie kom tilbake! 
  

Jeg skrev i høst og for talte om en Ringdue som 

var blitt tam, men som stakk av ut på høsten når 

trekket av fugler foregikk. 

Men her en dag fikk jeg sms og bilde av samme 

duer som hadde kommet tilbake til sine 

«matforeldre» fra i høst. 

Matfar Ketil roper på «Bonnie» som den blir 

kalt, og dermed dukker den opp, og setter seg 

på hånden eller skulderen hans. Selv om det er 

flere Ringduer i nærheten. Kan den umulig være 

i par med noen andre, og da heller ikke ha noe 

rede i og med at den kommer straks den blir 

ropet på, og da blir den i flere timer og spiser og 

koser seg sammen med Norsk Petent som flyr 

fritt, og har unger, men inn på slaget sammen 

med dem, går den ikke! 

Sender derved noen bilder av duen som igjen er 

tilbake der den ble fødd opp. Og stiller 

spørsmålet: Har noen andre opplevd det 

samme? 

Bjørn Carlo Andersen 

 

Nå skal jeg fortelle deg siste nytt fra det store 

utland! 

 

 

Gulvet i dueslaget. 
  

Rent og tørt dueslag med godt klima er viktig for 

både duer og eier. Fuktig duelort og lite lufting 

fører til ammoniakk gass og dårlig luft. Særlig 

ved fuktig vær utover høsten og vinteren tørker 

lorten knapt og bør derfor fjernes ofte. Duene 

har lett for å bli skitne på føttene. Det kan etter 

hvert danne seg store klumper på tærne. Enda 

verre er det for sokke duer og lavstillte raser 

med lang og løs fjærstruktur. Der kan det i 

tillegg henge seg lort ytterst på fjærene. Når 

duene blir foret så vet vi at de velger først ut det 

de liker best, mens det øvrige blir skubbet hit og 

dit med nebbet. En del havner da ut på gulvet, 

blir tråkket på og blir tilsmusset. Det første 

unger gjør når de kommer ned på gulvet er å 

pikke opp korn som triller rundt på gulvet. 

Hva man bruker som gulv-strø i dueslaget kan i 

noen tilfeller være tilfeldig, eller hva man har 

blitt anbefalt av andre. Noen foretrekker ingen 

ting og skraper heller gulvet mens andre igjen 

velger rister. Hvilken løsning man velger kan 

være avhengig av hvordan selve gulvet er 
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bygget, hva man har tilgjengelig, hvordan bli 

kvitt lorten, etc. 

Velger man å skrape gulvet så er gulvbord dårlig 

egnet. For eksempel en sparkel vil fort begynne 

å flise opp gulvet. Da er det bedre med vannfast 

kryssfiner eller sponplater. Men også disse kan 

etterhvert flise opp i skjøtene. Betonggulv er 

bedre men optimalt er det hvis man legger et 

slitesterkt gulvbelegg oppå. Med et slikt gulv 

kreves det hyppig rengjøring, ja nesten daglig. 

Vet noen gjør det men de fleste har nok hverken 

tid eller lyst til å gjøre det. Vil man legge litt mer 

innsats og penger til i byggefasen så kan 

gulvbelegget legges med oppbrett rundt 

kantene og sveises i skjøtene. Dette muliggjør 

også innvendig vask av dueslaget på en mye 

bedre måte. En ulempe med skrapt gulv er at 

støv og fjær fyker vegg i mellom i felleperioden. 

Da kan det være lurt å sette noen plater i 

hjørnene hvor fjær og støv kan samle seg. 

Ønsker man heller å bruke strø på gulvet fins 

det flere alternativer. Jeg har selv tidligere 

prøvd fin skjellsand da tanken var at skjellsand 

inneholder kalk og den har en dempende effekt 

på bakterier. I sommerhalvåret når det stort sett 

holder seg tørt så går det greit. Men samtidig så 

er skjellsand noe duene trenger og derfor spiser. 

Når det så etterhvert blandet seg duelort med 

skjellsanden så resonerte jeg med at det ikke 

var særlig sunt for duene. Fin sand blir ofte 

brukt, særlig av Danskene, og det fungerer også 

bra om sommeren. Med en løv-rake eller 

lignende kan man lett rake sammen lorten og 

fjerne den. Senhøstes når det blir ruskevær så 

absorberer sanden fuktigheten. Så kan den bli 

værende der og da holder også duelorten seg 

fuktig. Dermed har man et dårlig miljø i 

strøelsen. 

Sand som gulvstrø. Rist for å fange opp søl fra 

fortro.

Åpent dueslag hos Arne Dahl, DK med sand på 

gulvet. 

Kattesand er også et godt alternativ. Den 

absorberer fuktighet meget godt og har gode 

egenskaper når det gjelder å hindre lukt. Kan 

nok bli en dyr løsning i lengden for de av oss 

som har litt større dueslag. 

Foretrekkes treprodukter som strøelse har man 

forskjellige muligheter. Hos Felleskjøpet selges 

det sekker med tre-pellets beregnet til å fyre 

med i ovn. En sekk med 16 kg koster kr 59,-. 

Tilsvarende i dyrebutikk koster kr 99,- for 9 kg. 

Denne pelletsen fungerer utmerket som gulv 

strø hos duer. Den ligger jevnt og godt på 

gulvet. Den balanserer fuktighet godt med sin 

gode absorberingsevne og tørker lett opp igjen. 

Det same gjør lorten og kleber seg i liten grad til 

føtter og fjær. Etterhvert vil pelletsen smuldre 

opp og det blir en miks av pellets, spon og tørr 

lort som kan ligge ganske lenge før utskifting. 

Selvsagt avhengig av størrelse på rommet og 

antall duer. 
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Trepelletsen som selges hos Bondekompaniet 

(Felleskjøpet)

Pelletsen er 6mm tykk. 

Noen år tilbake kjøpte jeg ved fra en ved-

forhandler som fikk levert lassevis med hele 

stammer av bjørk fra sørlandet. Oppkutting og 

pakking foregikk med maskiner. Biprodukt fra 

denne prosessen var grov og ren sagflis som jeg 

kunne ta med meg så mye jeg ville. Denne 

sagflisen var ypperlig som strø da den låg stabilt 

på gulvet og så luktet den endatil godt. Under 

sitteplassene kunne det samle seg en del lort så 

dette ble skrapet/raket lett sammen og fjernet. 

Grov sagflis av bjørk brukt som gulv strø.

Nærbilde av bjørkeflis. 

Høvelspon og fin sagflis er ikke så godt egnet 

hos duer av den grunn at når duene flakser med 

vingene så samler umiddelbart dette seg langs 

veggene og i hjørner. Også oppi fortro og i 

vannkar havner det spon. 

Opphakket strå av lin. Kan være vanskelig å få kjøpt 

i Norge.
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Halm-hakk av havre som selges i dyrebutikker. 

Opphakket lin-strå er kanskje ikke så mye brukt 

men kan med fordel brukes i kombinasjon med 

sand. Halmhakk er også godt brukbart men er 

litt skummel da det kan oppstå muggsopp om 

den blir fuktig. 

Jeg har selv ikke prøvd gulvrister men vet at det 

er foretrukket hos mange av de som har 

brevduer. Ristene er oppbygget ca 5 – 10cm 

med fotbraketter eller klosser. Rengjøring er 

ikke påkrevd så ofte men det er viktig med god 

lufting og tørt klima. Ellers blir det fort dårlig 

lukt samtidig som lorten kleber seg til rister og 

dueføtter. Metall rister har dessuten lett for å 

kondensere når været skifter fort fra kalde til 

varmere dager. Da er rister av tre et bedre 

alternativ. Plast rister er lettest å håndtere i 

forbindelse med rengjøring. Fjær og støv havner 

under ristene og hvirvler ikke i særlig grad rundt 

i dueslaget. Duefor som duene søler ut av fortro 

havner også under ristene. 

 

Eksempler på henholdsvis metall-, tre- og plast 

rister. 

Å bli kvitt duelorten kan av og til bli 

utfordrende. Mindre mengder kan med fordel 

helles i matavfallsposer og kastes i dunken for 

organisk avfall. Har man strø eller riste gulv så 

blir det så mye ved hovedrengjøring at dette må 

leveres på avfallsplass/gjenvinningstasjon der 

hageavfall tømmes. For de som har hage er 

duelort utmerket som gjødsel for plantene. Jeg 

graver den ned for det meste mellom busker og 

trær. Da unngår jeg lukt, at fjær fyker rundt i 

hagen og at det spirer opp korn som ev. følger 

med. Utpå vinteren når fellingen er ferdig legges 
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lorten rundt bærbusker og der som potetene 

skal dyrkes til våren. 

Terje Ree 

 

Hjemme hos … 
  

 

Hjemme hos formann i Norsk 

Rasedueforbund 

 

Sør i Rogaland ligger Hauge i Dalane. Her har 

Nina Solbjørg bosatt seg på en idyllisk eiendom 

på ca 9 mål. Når jeg kjører opp bakken mot 

huset så ser det ut som et ganske vanlig 

byggefelt med noe eldre bebyggelse. Utenfor 

huset blomstrer forskjellige stauder, roser og 

hortensia. Rips og solbær er i ferd med å 

modne. Når vi så går rundt hushjørnet så 

åpenbarer det seg en stall, flere små og store 

dueslag, en åpen plass imellom, og utenfor der 

utmark delvis gjengrodd med trær og kratt. 

Etter at Nina sitt tidligere hus brant så bodde 

hun i en leilighet, til denne eiendommen like i 

nærheten an hennes mor, kom for salg. Huset er 

bygget i 1936 så der har vært en god del 

vedlikehold og rehabilitering. 

                     

 

På det meste var her 4 Araber hester. Datteren 

Mona ble bitt av hestedilla i 

konfirmasjonsalderen. At det er ganske vanlig i 

den alderen kan nok flere av oss foreldre 

erkjenne. Men etterhvert endrer interessene 

seg så nå er der en hest igjen som er utplassert 

på sommerbeite. 

Nina fikk sine første duer i 2015. Da var det 

rasen Sottobanca som vakte mest beundring 

etter et duebsøk i Danmark. Ikke lenge etter 

anskaffet sønnen Chris seg Norsk Petent mefikk. 

Fransk Sottobanca var i utgangspunktet en 

nyttedue fremavlet i Italia som slaktedue. Men 

hos Nina blir ingen duer spist ! De fleste er i 

fargene askerød med bånd, askerød spread, 

grislet, sorte og noen blå med bånd. Rasen skal 

være kraftig og ikke for lang. Med det for øye så 

har Nina krysset inn Eng. Modena. Spennende å 

se hva dette vil bringe på sikt. En annen 

utilsiktet hendelse kom for dagen etter at en 

Petent hadde tyvparret en Sottobanca. Denne 
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krysningen ble brukt videre i avl og 3dje 

generasjon har blitt overraskende bra. 

                   

 

Da Chris flyttet ut ble Petentene værende igjen. 

Petenten er en fascinerende og fortrolig rase 

som avler godt. Men i like stor grad er Nina 

interessert i genetikk. Derfor har lasert Gammel 

Orientalsk Mefikk blitt krysset inn for å lage 

rødlasert Petent. 

              

                 

 

En vanskelig tegning å få stabilisert men Nina er 

tålmodig og ser prosessen i et perspektiv på en 

god del år fremover. Med på kjøpet har det falt 

ut unger med bronsefarget og sulfur 

vingeskjold, blå med bronsebånd, brune og en 

del andre vanskelig definerbare fargevarianter. 

Sydtysk skjolddue er også forsøkt krysset inn for 

å forbedre fargen på de sorte. Det å krysse inn 

andre raser kan gå i mange retninger. Som regel 

følger det med uønskede egenskaper og i dette 

tilfellet lang og smal figur. 
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Inntil nylig fløy alle duene fritt. Petentene er 

gode flygere og koste seg i luften. Sottobancaén 

holdt seg for det meste på bakken. Nesten som 

en flokk høner. Men så kom restriksjonene i 

forbindelse med fugleinfluensa så da måtte alle 

lukene stenges. Ellers så kan hauken også bli 

ganske pågående i slutten av august så da er det 

uansett slutt på friheten til duene. Et annet 

problem har vært katter som har forsynt seg 

med unge duer når lukene har vært åpne. 

Løsningen ble å spenne opp en line mellom 

husene, låne datteren sin hund og feste den til 

linen slik at den kunne jage kattene. I ettertid 

har kattene holdt seg borte. 

Terje Ree 

 

Hjemme hos Leiv Meisland 

  

 

Først vil jeg på vegne av Stavanger og Jæren 

Rasedueforening gratulere Leiv med overstått 

75års dag som var den 15. august ! 

Som seg hør og bør ble jubileet nylig feiret i 

flere omganger. 

Straks jeg stiger ut av bilen blir jeg invitert inn 

på smørbrød og kaker. For en velkomst ! Vi blir 

sittende vel og lenge sammen med Leiv sin 

samboer Synnøve og mimre om det ene og 

andre. Leiv har helt siden guttedagene vært 

sterkt interessert i hest og travsport. Han har 

trent andre sine hester og har selv avlet frem 

hele 58 føl, de fleste for salg. Et av disse følene, 

en hingst, var i en periode rangert som nest best 

i landet. 

Leiv vokste opp på Sandnes like i nærheten av 

Ansgar og Magnor Stokka. Også brødrene 

Asheim, som var hans søskenbarn, bodde på en 

gård like ved. Det vart derfor til at han gikk mye 

borte hos Magnor. Sine først duer, Norsk 

Tomler og Nonner, anskaffet han seg i 8 – 9 års 

alderen. Han husker godt en sort Norsk Tomler 

som han fikk kjøpt hos Alf Thu i Stavanger. 

Denne hannen hadde nemlig fått gullmedalje på 

en landsutstilling så det var stor stas. Om det 

var Alf som hadde avlet den selv vites ikke. Når 

de den gang skulle på duemøte eller besøke 

andre duefolk fikk han og Magnor sitte på med 

Ansgar bak i kassen på den 3hjula 

motorsykkelen. 

Leiv ble tidlig gift og bygget seg hus på Klepp. 

Hesteinteressen vedvarte men det ble slutt på 

dueholdet. I hele sin yrkeskarriere jobbet han 

som tømmermann. Men da han pensjonerte seg 

ble det bedre tid og dueinteressen våknet til liv 

igjen. Ikke lenge etter tok Gunnar Havsø kontakt 

og tilbød hele flokken med Tyske Nonner, ca 40 

stk. Slik ble det og samtidig meldte han seg inn i 

foreningen igjen. 

Før vi skulle gå ut og se på duene så var vi 

innom stuen og kikket på alle de flotte naturelle 

maleriene Synnøve hadde malt. Det var store 

variasjoner med motiver fra solnedgang, 

gammelt tun, ved havet, hester, høns, stilleben 

etc. Til og med maleri med duer har det blitt. 

Dette maleriet har hun forært SJRF. 
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Ute stråler solen og det er varmt og godt nede i 

bakken der dueslagene står. I det første holder 

brevduene og ungene de har ammet til. Rundt 

20 unger har det blitt. Hard sortering må til da 

en god del er feiltegnet. Men samtidig så trengs 

det av og til duer med overtegning til i avlen. I 

neste hus bor avlsparrene. Ca 20 par i fargene 

sort, blå, røde og gule. Nonnene klarer stort sett 

å ta seg av ungene til de er et par uker gamle. 

Da blir de lagt under brevduer. Det går mot 

slutten av avlsesongen så de siste eggene er i 

ferd med å klekkes. 

 

I et 3dje hus går der høns og dverghøns av 

forskjellige raser. Et par diamantfasaner 

spankulerer også i den ene volieren. Alle husene 

er bygget sammen på en måte og mitt inni står 

et svært grantre som kommer opp gjennom 

taket. Blir det rotvelt så er faren stor for at 

husene ryker. Men men, den tid den sorg tenker 

sikkert Leiv. Dessuten er her ganske lunt og god 

livd for nordavinden. 

Ofte kommer barn og voksne innom og kikker 

med beundring og begeistring på både duer og 

høns. 

Terje 

 

Besøk i slaget til Ole Kjell 

 

 

Mange flotte duer på rekke og rad møtte 

undertegnede da hun var på slagbesøk hos Ole 

Kjell Løvås, som er bosatt i Sokndal.  Både Norsk 

Tomler, Norsk Mefikk Petent og brevduer kikket 

nyskjerrig på den besøkende, men etter en prat 

med Ole Kjell levnet det ingen tvil om at det er 

Norsk Tomler som står hans hjerte nærmest. 

 

Hans duehistorie begynner i 1969, da hans far 

som var bygningsarbeider, jobbet i Egersund. 

Under lunsjpausen får arbeiderne besøk av ei 

brevdue, og denne gir de litt mat. Den kommer 
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hver dag for å få mat, men en dag blir Ole Kjells 

far sendt til Helleland for å arbeide der, og det 

tar ei uke før han igjen er tilbake i Egersund. 

Dua venter trofast og sulten, og det ender opp 

med at faren tar dua med seg hjem til Sokndal 

slik at hans to sønner,- Ole Kjell og Willy, kan ta 

seg av den. De to guttene er ikke snauere enn at 

de skjønner at de må finne en make til den, og 

tar turen til Arvid Frøytlog, som også bor i 

Sokndal. Han har duer vet de, og de kommer 

hjem med 3 duer derfra. Duene var 

blandingsduer, muligens en gimpel-kombinasjon 

da de hadde flotte farger. Det var ikke vanlig 

med raseduer i Sokndal på denne tiden, men 

enkelte blandinger fantes det rundt om. 

Det viste seg så at lykken sto dem bi, og det ble 

to par av dette. Duene avlet godt, og da de etter 

hvert fikk 16 unger fikk mor i huset nok, og 

duene måtte flytte ut av kjelleren i huset. Ole 

Kjell og hans bror Willy hang derfor opp kasser 

øverst på veggen, og så fikk duene flytte inn der. 

Nyttårsaften i 1970 skulle familien Løvås til 

Stavanger i familiebesøk, og i den forbindelse 

fant brødrene frem til Alf Thu. Alf Thu hadde 

raseduer i bakgården, og fortalte også om 

Rogaland Rasedueforening, som begge 

brødrene meldte seg inn i. Ole Kjell kjøpte seg et 

par svarte Norske Tomlere derfra, og brakte 

disse stolt tilbake til Sokndal. Han minnes at den 

første ungen de fikk, ble tatt av hauken en dag 

den satt og spiste frø fra hånden hans ute. 

Plutselig så han en stor mørk skygge over seg, 

og ungdua ble skremt og fløy opp rett i klørne til 

rovfuglen. Senere tok den også den voksne 

hunnen han hadde kjøpt, og han satt da igjen 

med to hanner. 

Ung dun 

I 1971 reiste han og Willy på duetur til 

Haugesund. På forhånd hadde de notert seg 

noen navn på duefolk de hadde lyst å besøke. 

De reiste med buss til Egersund, tog videre til 

Stavanger og deretter katamaranen til 

Haugesund. Der stakk de innom den første 

kolonialen de fant, og begynte å spørre etter 

adressen til de som de hadde notert seg. I 

butikken var tilfeldigvis Arne Andersen, som på 

den tiden hadde Frankiske Skjolduer, og han 

hørte at de spurte etter navn på duefolk. Han 

viste dem veien til Sigurd Haukås, hvor Ole Kjell 

kjøpte seg to par hvite tomlere som ble med på 

lasset hjem. Sigurd kjørte dem så videre til Arne 

Sundve, deretter var de innom den «berømte» 

løa til Magne Stakkestad som inneholdt et stort 

antall duer, og endte tilslutt hos Ådne Olsen. 

Under en utstilling i Sandnes tidlig på 70-tallet 

fikk Willy tak i afrikanere, og under den samme 

utstillingen ble det sendt en stor transport av 

duer fra Østfold til Bergen. Denne inneholdt 

Norsk Tomler i fargen blå. Ole Kjell ble fasinert 

av fargen, da han ikke hadde sett blå tomlere 

før. Han fikk tak i Asbjørn W. Knutsen, som var 
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dommer på den tiden, men hans kommentar til 

disse var «det kommer til å ta 100 år før disse 

duene blir utstillingsduer». Drømmen om de blå 

var likevel tent, og i 1978 ble det tur til 

Fredrikstad. Hos Bjørn Rikter Svendsen fikk han 

tak i en smokey blå hann. Arne hadde også 

svært gode røde og gule tomlere, og Ole Kjell 

kjøpte med seg et par gule derfra. Han var også 

innom Øyvind Klavestad, som på den tiden 

hadde ca 200 duer, hovedsaklig i rødt og gult. 

Hos Arne Olsen fikk han kjøpt seg en 

jordbærfarget hunn som han satte i par med 

med den blå hannen fra Bjørn. Ungene etter 

dette paret ble alle sammen grå, og Ole Kjell ble 

litt frustrert da det jo var blå han ville avle frem. 

Eldre hann som Ole Kjell har hatt mye glede 

av 

I 1979 flyttet familien til Forsand, og han 

overtok på samme tid Willy sine afrikanere. En 

av disse afrikanerene, som var blå, ble krysset 

inn på en tomler, og endelig falt det da ut fine 

blå tomlere. Ole Kjell forteller at enda kan det 

dukke opp duer med vamme, en arv fra fordums 

tider. 

Tidlig på 80-tallet bar det avgårde til utstilling i 

Bergen, og her traff han Jan Heldal. Jan hadde 

duer i rødt, svart og gult, og her fikk Ole Kjell tak 

i en 0,1 dunfarga med gule bånd. Hun ble mor til 

flere fine gulaskede hunner, men hannene som 

falt i kullene var «grumsete» og ble den gangen 

kassert. 

I -93 falt det ut en perleblå ternet tomler som 

ble stilt ut på utstilling samme år. 

Utstillingskomiteen dengang mente den var 

lerkefarget, men den endte opp med 93 poeng, 

som var et ganske godt resultat på den tiden. 

Det ble også stilt ut en gulasket fra Ole Kjell som 

fikk 91 poeng, som var de første over 90 p fra 

denne familien. I ettertid har det gått jevnt og 

trutt rette veien, og i 2018 fikk han 97 poeng på 

en perleblå hunn. Han stilte den samme på nytt 

året etter, og ble igjen premiert med 97 poeng. 

Dommer begge gangene var Rainer Dammers 

fra Tyskland, og han fikk også  96 p på en blå og 

en rødasket. Rainer har en bekjent som maler 

duebilder på fjær, og Rainer hadde tatt et bilde 

av den ene blå dua til Ole Kjell og under 

utstillingen som var i 2020 fikk Ole Kjell 

overlevert en ærespris fra Rainer med dua si 

som motiv. Et utrolig flott kunstverk! 
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Fra ca 1998 og ti år fremover i tid hadde Ole 

Kjell seg en god pause fra duehold. Familien 

flyttet til Sokndal igjen, og med oppstart av 

sauer og bier samt med 3 barn, ble det ikke 

riktig tid til duehobbyen. Noen av duene ble 

levert til bl.a Kjell Gundersen i Bergen, en som 

han tidligere hadde byttet endel duer med. De 

fleste gikk til Arvid Frøytlog, hvor han i sin tid 

fikk tak i noen av sine aller første duer. Da han 

igjen startet opp med duer, reiste han bl.a til 

Haugesund og fikk tak i blå og perleblå, samt til 

Fredrikstad og fikk tak i rød og gulasket. Han 

rekner med de fleste er etterkommere og 

slektninger til de han hadde hatt før. Han 

nevner flere navn som for han har hatt stor 

betydning og vært til god hjelp i avlen av Norsk 

Tomler. Bl.a Ole Gunnar Torp og Sigbjørn 

Johannesen fra Fredrikstad, Rolf Tollaksen, Jan 

Oksnes, Jan Heldal, Yngve Øvstedal, Arthur 

Kallevik og Svein Harald Vikse fra Haugesund. 

Jeg spurte Ole Kjell om hva han var mest opptatt 

av i forbindelse med avlen, og da forteller han at 

hvite slagfjør og i sokker er «no go». Dette arver 

uhyre fort videre, og det blir mer og mer for 

hver generasjon hvis man ikke passer på. Videre 

synes han det er viktig at dua presenterer seg 

fint i buret, med stolt bryst og hode litt 

tilbakelent så øyet er rett over foten om man 

trekker en rett strek mellom disse. Og rolige. 

Han poengterer et lite dilemma ved avl kontra 

standarden, da han har erfart at et litt spisst 

forhode og nebb er bedre ammere en de med 

litt gode kinn og kortere nebb. Han liker også å 

ha fargene blå og rødasket samt fortynnet i 

slaget, da han får ganske mange 

fargekombinasjoner ut av disse ved å sette 

sammen parene riktig. 

Lovende ungdue i sin første muting 

Så hva med den norske mefikken og brevduene? 

Vel, de ble ikke helt glemt denne formiddagen i 

samtale med Ole Kjell, bare nesten. I slaget 

hadde han flere flotte perleblå og rødbåndede 

ungduer, og også etpar blandinger hvor tomler 

var krysset inn for å få en kortere due med 

bedre oppreist stilling, og bedre panne. Og det 

så absolutt ut som om han hadde noe på gang 

der. 
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Til høyre i bildet en F2 Norsk Mefikk/Norsk 

Tomler

Brevduene med «barna» sine

 

Brevduene hadde flygeforbud for tida, da 

hauken er ganske så aktiv i området. Disse har 

han primært som ammere til tomler-babyer. Til 

slutt var vi en liten runde i hagen, og kikket 

blant annet på hagedammen hvor han hadde 

mange fine gullfisker i flere flotte farger. Han 

kunne fortelle at de blir født mørke, for så å bli 

rødere eventuelt hvitere jo eldre de blir. De 

overvinterer ute, og det er jevnlig tilsig av nye 

små fiskebabyer i dammen. Da de hørte lokket 

på foringsdunken smalt igjen, stimet alle til 

overflaten for å få seg en matbit. Det var en lyd 

de godt visste hva betydde. 
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Fra Mattilsynet: Innførsel av 
duer nytt regelverk 
 

INNFØRSELSKRAV FOR DUER FRA EØS ETTER 

NYTT REGELVERK AHL FRA 28.04.22  

Innførsel av duer reguleres av 

landdyrforflytningsforskriften og forordning 

2020/688.  

Forskrift som utfyller dyrehelseforskriften med 

bestemmelser om forflytning av landdyr, 

rugeegg og animalske produkter fra landdyr i 

EØS-området (landdyrforflytningsforskriften) - 

Lovdata  

Det er ikke lenger relevant å gi dispensasjon fra 

noen dyrehelsekrav i forbindelse med innførsel 

av duer fra EØS slik det var tidligere. Krav til 

innførsel av duer er beskrevet i forordning og 

skal følges ved innførsel. Det er ikke noe krav 

om salmonellatesting. Det er heller ikke relevant 

å skille mellom forsendelser med over eller 

under 20 fugler slik som før da dette bare 

gjelder fjørfe og ikke fugler i fangenskap som 

duer nå er definert som.   

2020/688 artikkel 59 setter krav til forflytning av 

fugler i fangenskap. (definisjon på fugler i 

fangenskap, se 2016/429 art 4)  

  

Krav til opprinnelsesbesetning  

• Duene har oppholdt seg uten avbrudd 

på et registrert eller et lukket anlegg 

siden klekkingen, eller i minst de siste 

21 dagene før avsendelsen.   

• Duene kommer fra flokker som ikke 

viser kliniske tegn på eller tegn som kan 

gi mistanke om listeførte sykdommer 

som er relevante for arten.   

• Duene viser ingen kliniske tegn på eller 

mistanke om listeførte sykdommer som 

er relevante for arten.   

• Dersom duene er innført til Unionen fra 

et tredjeland eller et territorium eller 

en sone av det, har de blitt holdt i 

karantene i samsvar med kravene for 

innførsel til Unionen på det godkjente 

karanteneanlegget på 

bestemmelsesstedet i Unionen.   

• Duene skal være vaksinert mot 

infeksjon med Newcastle disease-virus 

og kommer fra et anlegg der det utføres 

vaksinasjon mot infeksjon med 

Newcastle disease-virus.  

• De relevante krav til vaksine omtalt i art 

61 skal være oppfylt. (vaksine med 

inaktivert virus eller oppfylle kriterier i 

vedlegg VI)  

  

  

Helsesertifikat  

•  Duene skal følges av et helsesertifikat i 

TRACES utstedt av offentlig veterinærmyndighet 

i avsenderlandet som stadfester at krav for 

flytting er oppfylt. (artikkel 81)  

  

Krav til importør  

Forskrift om tilsyn og kontroll ved import og 

eksport av levende dyr, annet avlsmateriale og 

animalsk avfall innen EØS, og ved import av 

levende dyr fra tredjestater - Lovdata  

  

Importør må være registrert hos Mattilsynet før 

innførsel finner sted. Registreringen må gjøres 

senest 30 dager før innførsel  
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Importør må melde fra til det lokale Mattilsynet 

om innførselen senest 24 timer før ankomst til 

bestemmelsesstedet. Importmeldingen skal 

sendes i Mattilsynets skjematjeneste.  

Mottaker av skal føre fortegnelse over mottatte 

forsendelser og gjennomføre den kontroll som 

er nødvendig for å sikre samsvar med de 

betingelser som stilles til innførsel før videre 

distribusjon av forsendelsen. Fortegnelsen skal 

inneholde navn og adresse på avsender(e) og 

mottaker(e) og identiteten på forsendelsen.  

Register over mottatte leveranser skal 

oppbevares i minst ti år og skal forevises det 

lokale Mattilsynet etter anmodning. Det samme 

gjelder de handelsdokumenter eller 

helsesertifikater som har fulgt forsendelsen.  

Hvis det viser seg at det er mangler ved 

handelsdokument, identifikasjon eller 

dokumentasjon skal Mattilsynet straks 

kontaktes og informeres om dette  

Levende dyr kan tidligst forlate 

bestemmelsesstedet som er oppgitt i 

helsesertifikatet 2 dager etter ankomst. Levende 

dyr som skal distribueres videre etter innførsel, 

kan ikke forlate endelig bestemmelsessted før 

det er gått ytterligere 2 dager etter ankomst.  

   

Krav til transporten  

Fjørfe må ikke transporteres gjennom et 

område med smitte av Newcastle disease eller 

aviær influensa med mindre transporten foregår 

langs hovedferdselsårer.  

Transporten skal foregå etter gjeldende 

transportregler og på en slik måte at dyras 

velferd og helsetilstand blir sikret.  

Det er ingen krav om registrering som 

transportør etter dyrehelseregelverket/AHL for 

fugler i fangenskap.  
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Årsmøte i Norsk Tomler 
klubben 
  

Årsmøte og NT-Treff 15.oktober 2022 ble avholdt i 
HRF sitt klubbhus med 7 Norsk 
Tomler  entusiaster. 

Formann Svein Harald Vikse åpnet møtet og som 
kjent har det siste årene vært laber aktivitet som 
henger sammen med korona pandemien. Siste 
årsmøte var på Sola under LU 2019. 

Kasserer Gunnar Brandal gikk gjennom 
regnskapet, som ble godkjent. 

Deretter var det valg hvor både formann og 
kasserer var på valg, ingen ønsket å fortsette og 
ville gi stafettpinnen videre. Jan Oksnes og Arne 
Melheim ville gjerne ta oppgavene videre og ble 
valgt inn i styret som henholdsvis formann og 
kasserer. 

Valget ble applaudert og stor applaus til Vikse og 
Brandal som har oppnådd meget lang fartstid i 
Norsk Tomler klubb. 

Gunnar Brandal hadde ordnet med flotte 
smørbrød som ble inntatt parallelt med 
gjennomgang av  duer. 

Avtroppende styre – Svein Harald Vikse og 

Gunnar Brandal

Nye formannen – Jan Oksnes – Kasserer Arne 

Melheim var ikke til stede

Lydhøre årsmøte deltakere

Gjennomgang av duer ved Svein Harald Vikse 

  

 

Noen duebilder under: 

https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/10/image.png
https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/10/image-1.png
https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/10/image-2.png
https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/10/image-3.png
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Høstutstillingen 2022 
 

Best in Show 

Kat. 14 

 

Norsk Tomler hvit, 97 poeng 
Eier: Odd Helge Vågen 

Kat.70 

 
BESTE JR: Mats Eide Hansen 

Bergens Tomler ung 0,1 95 p 

 

  

https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/11/NorskTomlerHvit97pVinner.jpg
https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/11/BesteJr95p-1.jpg
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Dommerkritikk høstutstillingen 
2022 
 

DOMMERKRITIKK 

HØSTUTSTILLINGEN I ETNE: 

Hallo alle oppdrettere av Bergens Tomlere. Det var 
«gjilt» å komme til Etne, og dømme duer. Takk for 
innbydelsen. 
Dommer kritikken kommer sent pga. data 
problemer. Med god hjelp fra Nina, er den her nå. 

Så over til duene. Det var påmeldt 67 Bergens 
Tomlere. Fordelt på  Hvit, sort, rødt og gult. Jeg kan 
begynne med å si at det er gjort STORE framskritt i 
rasen de siste årene. Spesielt i sorte , røde og gule. 
De aller fleste hadde en korrekt vannrett figur. Det 
jeg savnet mest, var den rasetypiske lave 
stillingen. Den kan bli bedre på de fleste. 

Først sto en fin gjeng hvite hanner, en fra Nils 
Reiter og to fra Team West. Disse fikk alle 96p. 
Videre kom jeg til unge hunner, der i bur 62 stod 
en due med en super vannrett figur og lav stilling. 
Denne hunnen fikk 97p og ble vinner av Bergens 
Tomlerne. Oppdretterne av denne fantastiske 
duen er Team West. (Johnny og Ronald ) 
Gratulerer. 

Kat. 62 – 97 p 

Det var også en ny junior som stillte gode duer, i 
denne knallharde konkurransen. Bur nr 70 fikk 
95p. Denne ble beste due  stilt av junior Mats Eide 
Hansen. Gratulerer med en god begyndelse. Mats 
hadde også andre gode duer. 

Kat. 70 – 95 p 

Så gikk turen til de sorte. Her var det stor 
forbedring på rasepreg og farge. Bur nr 73. Der sto 
en fin lav vannrett hann med god glans i fargen. 
96p til denne. Oppdretterne var også denne gang 
Team West.  

Kat. 73 – 96p 

Team West hadde også den beste røde bur. nr 86 
En ung hann med god type og farge. Til og med 
slagfjærene var godt pigmenterte. I gult var det 
hard konkuranse men Team West tok også her en 
knepen seier Bur.nr. 101 95p. 

Kat. 101 – 95 p 

Det var godt å se at alle de beste duene var 

ungduer. Team West er pr i dag det store 

lokomotivet i rasens avlsfremgang, men det 

kommer flere andre like bak. Spesielt  positivt var 

det med Mats Eide Hansen.  

Håper på et godt samarbeid i tiden som kommer. 

GOD JUL  

Ole Kjell Løvås. 

https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/11/BergensTomlerhvit-97p.2jpg-scaled.jpg
https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/11/BesteJr95p.jpg
https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/11/Kat-73.jpg
https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/11/Kat-101.jpg
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DOMMERKRITIKK FRA HØSTUTSTILLINGEN I 
ETNE. 

Endelig var det tid for utstilling igjen, og jeg hadde 
fått oppgaven med å dømme Engelsk Modena og 
Tyske Modenesere i sort og sort gazzi. 

Dette var min første utstilling der jeg dømmer 
Engelsk Modena. Det skinte gjerne gjennom at jeg 
er Tysk Modeneser oppdretter og opptatt med at 
detaljer er viktig. Detaljer som en Modena 
oppdretter gjerne ikke synes er så viktig. Men når 
det er helhetsinntrykket som står som første 
punkt på bedømmelsen, så mener jeg at de siste 
detaljene er avgjørende for en vinnerdue. 

Men over til bedømmelsen: 

Begynte med 2 hvite Modena fra Bjørn Olsen. 
Disse ville ikke vise seg og stod og blåste i buret. 
Vet de kan prestere bedre, men endte på 2 x 94. 

Så kom en god samling med røde Modena. Den 
beste var en eldre hun fra Jan Heldal. Kanskje den 
beste figurmessige Modenaen på utstillingen, men 
med betydelig sortfarge på nebbet kunne jeg ikke 
gi den høyere poeng enn 96 p. Heldal hadde en 
meget god gruppe eldre hunner der de 3 andre 
fikk 3 x 95. Jens Dahl hadde og en god rød på 95 p. 
Det jeg gjerne vil tilføye er at nebbene på enkelte 
av duene var svake. For lange og for tynne. Dette 
gjør at helhetsinntrykket svekkes. 

Så kom en god gruppe med sorte Modena. En ung 
sort han fra Bjørn Olsen fikk 97p. og vinner i 
Modena. Rund flott figur og med veldig god farge. 
Den stod flott under hele bedømmelsen og med et 
flott hode med kraftig godt nebb. Ellers hadde 
Bjørn Olsen med en meget god samling med sorte 
der en ung hun fikk 96p. Også Svein Anders 
Øvrevik hadde med 2 unge hunner som ikke helt 
nådde opp i konkuransen. 

Kat. 

136 – 97 p 

Det var også en Bronce Tricolor, en Bronce og en 
Russet tri utstilt uten at de kom helt opp. Best en 
eldre Bronce hunn fra Terje Eljervik på 95p. 

Så var det gledelig med 14 Modena Gazzi som var 
utstilt. Det er vel en stund siden vi såg så mange 
Gazzier på en utstilling. Først var det 4 sorte 
gazzier. To meget gode fra Jan Heldal. Best en ung 
han med flott figur og stilling og god tegning, men 
fargen var dessverre gråsvart. Når det står duer 
rundt som har en meget god sortfarge så kunne jeg 
ikke annet en å gi den 96p. Heldal hadde også en 
god hun på 95p. Bjørn Olsen sine 2 nådde ikke helt 
opp her, men kjenner jeg Bjørn rett så jobber han 
godt med de sorte gazziene og vil komme sterkere 
senere. 

https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/11/20221105_132013-%E2%80%93-Kopi-1-scaled.jpg
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Kat. 

150 – 96 p 

4 bronce tricolor fra Svein Anders var gledelig å se. 
Et par av dem med nydelig tegning. En eldre hun 
utmerket seg og fikk 96p. Hvis jeg ikke husker feil, 
så var det rosetter i halsen som gjorde at den 
havnet på 96p. 

Kat. 

157 – 96 p 

1 bronce plain fra Jan Heldal, men med brutt iris så 
havnet den på 92p. 

2 opal fra Jan Heldal. En flott ung han på 96p. og en 
ung hun med brutt iris og 92p. 

Kat. 

159 – 96 p 

Til slutt en ung hun silver cream fra Øvrevik. For 
svakt hode og brutt iris ga bare 91p. 

Alt i alt en flott gruppe med Modena, så får andre 
bedømme om undertegnede gjorde en godkjent 

jobb. 😊 

Så til de Tyske Modeneserene. 

Først ut 4 sorte Modenesere fra Odd Helge Vågen. 
Som alltid gode duer fra denne oppdretteren. Best 
en ung han på 96p. En meget god due og med litt 
dypere bryst hadde den nok fått toppkarakter. 
Ellers 2 duer på 95p. og en på 94p. En god samling. 

Så var det 12 sorte gazzi fra Odd Helge Vågen og 
Kjell Bognøy. De 9 fra Odd Helge var et flott skue. 
Her har han jobbet godt de siste år. Best en ung 
han på 97p. Flott tegning og figur og stod godt på 
hele utstillingen.Tett på kom en ung han på 96p. 
Manglet litt underlinje for å nå helt opp. Også en 
eldre han på 96p. Meget god samling. 

https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/11/20221105_135335-%E2%80%93-Kopi-scaled.jpg
https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/11/20221105_135506-%E2%80%93-Kopi-scaled.jpg
https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/11/20221105_135645-%E2%80%93-Kopi-1-scaled.jpg
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Kat. 

214 – 97 p 

3 sorte gazzi fra Kjell Bognøy som deverre stod 
med lyse øyenringer, som er en feil, og derfor 91 p. 

Det var det jeg dømte denne gang. Så vil jeg få 
takke NRF for en vel gjennomført utstilling. 
Dessverre var det mange utstillere som dessverre 
ikke kunne stille pga. restriksjoner, men takk til de 
som kom. Det var en flott helg for oss som var der 
og en etterlengtet utstilling. Takk også til Nina som 
ledet og gjennomførte en strålende utstilling. 

Ronald. 

 

  

https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/11/Kat-214.jpg
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Tysk Modeneser 
 
Hadde gleden av og dømme 47stk Tyske 
Modenesere på årets høstutstilling i Etne. Flott hall 
med godt lys. 

Veldig gøy med utstilling igjen både å få se duer og 
oppdrettere. 

Startet bedømmelsen 4stk blå schietti fra Trond 
Børseth. Gode typer alle fire. Eldre 1.0 best med 
96p. Bedre overgang hode-hals, som et ønske. To 
av hunnene hadde for dårlig farge i slagfjær. 

Kat. 167 

– 96 p 

3 stk blå med sorte bånd fra Trond. Duer på det 
jevne. En ung 1.0 med flott strekk på 94 p. den 
beste. Fjærstruktur hals, bedre overgang hode-
hals og mer brystdybde var ønskene. 

5 stk blåternet også fra Trond. En meget sterk 
samling som alltid fra Trond. En ung 1.0 var nær 
97p men med mangel i brystdybde fikk den 96p. 
Fantastisk tegning og farge på samtlige. En eldre 
1.0 også på 96 p. 

Kat. 175 

– 96 p 

Trond avsluttet sin samling med to stk mørkternet 
En eldre 1.0 best på 95p. 

En enslig blåskimlet fra Jonny Larsen var nær 97p. 
Meget elegant ung 1.0 men med ønske om mer 
brystdybde fikk den 96p. 

Kat.181 

 

https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/11/Kat.167-1.jpg
https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/11/Kat.175.jpg
https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/11/TYblaskimmel.jpg
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Rødfahl 8stk. Meget sterk gruppe. En 97 og to stk 
på 96p alle fra Roald Drotningsvik. En meget 
elegant ung 0.1 som vinner. 
 

Kat. 188 – 97 p 

Rødfahlternet 7stk Også en meget sterk gruppe. 
Ung 0.1 vinner på 96p. Fantastisk flott due som 
med rundere hode nok hadde blitt beste TM. Alle 7 
fra Ronald. 
 

Kat. 195 – 96 p 

7stk Gulfahl fra Roald. Også dette en meget sterk 

gruppe. En meget elegant ung 0.1 vant på 97p og 
også senere kåret til beste TM. Meget fortjent. Fin 
strekk rund kropp, flott vingeføring, rygglukking 
og godt hode. Gratulere Ronald! 
 
 
 

 
 
 
 

Kat. 202 – 97 p og Vinner Tysk Modeneser 

 

 

  

https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/11/20221105_135949-%E2%80%93-Kopi-scaled.jpg
https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/11/20221105_140529-%E2%80%93-Kopi-scaled.jpg
https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/11/TyskModeneserSchietti97pvinner1-1.jpg
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Avsluttet med 10stk rødfahlskimlet fra Jonny- 
Også dette en meget sterk gruppe. 3 stk på 96 p. 
Dybere bryst på en meget elegant ung 0.1 hadde 
gitt 97p. 
 
 

 Kat. 212 – 96 p

Kat. 206 – 96 p 
 

Kat. 209 – 96 p 

 

Alt i alt en meget god samling tyskere. Vingeføring, 
åpen rygg, er ting som må jobbes med. Hode- hals 
overgang er blitt bedre men for lange bakhoder 
ses ennå. Et mer rundt hode spessielt på hunner er 
også ting som kan bli bedre. 

Takk for en flott helg, og spesiell takk til Nina og 
resten av forbundstyre som gjorde dette mulig! 

Mvh Odd.Helge Vågen

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/11/Kat-212-scaled.jpg
https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/11/20221105_140635-%E2%80%93-Kopi-scaled.jpg
https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/11/20221105_140716-%E2%80%93-Kopi-1-scaled.jpg
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Til Norsk Racedue forening 

Tak for invitionen til at komme til Norge og 
dømme duer . Lidt om de duer jeg dømte. 

Spansk Jordbærøye: En lille samling de fleste var 
for lange i figuren og for løse i øjn rande som skal 
være mere røde, en stod med vingene under hale 
som er en fejl. 

Brunner Kroppert: En god samling, gode i figur og 
pust, benstilling ønskes bedere, det kan skyuldes 
under-laget i buret. 

Amsterdamer: Og så en god samling gode i figur og 
pust, mangler lidt i brystbrede, enkelde lidt løse i 
fjerlaget. 

Nurnberg Svale: En rigtig fin samling, meget ens 
figur tegning gode rosetter og kapper,kun små 
ønsker som gennemfaevet næb og mere fyld i 
kappen. 

Friserdue: Kun 2.stk. Gode i farve og størelse, 
ønsker til flere krøller på vingeknoer, og fastere 
krøller i båndområdet. 

Høystjert: Her er der ønsker til er bedere 
benplasering for at få den rigtige parade stilling. 

Kineser: Ønskes lidt bedere i figur, lidt længere 
flipper, bedere makeret delingslienje, og mere fyld 
i overpuden. 

Danske tomler: En lille samling de sorte havde 
gode hovedform, øjne og øjnrande farve, der 
ønskes en mere oprejst parade stilling, en ung hun 
med god hoved og figur, men desvære med hoved 
for langt bagover. De gule var meget 
urolige i buret så paradestilling blev ikke god. 

Gammel Danske tomlere: Gode i figur, men de skal 
have røde øjnrande, de 2.havde blege øjnrande 
derfor 92. p. 
En tegnet due skal pyntes der hentes de sidste p. 
 
Med tak for god forplejning  
 
Venlig Hilsen Mogens Andreasen 

Kat. 118 – 96 p

Kat. 232 – 97 p

Kat. 238 – 96 p

Kat. 250 – 97 p 

 

 

 

 

 

https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/11/SpanskJordbaeroye96pvinner.jpg
https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/11/20221106_122228-%E2%80%93-Kopi-scaled.jpg
https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/11/20221105_141504-%E2%80%93-Kopi.jpg
https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/11/Kat-250.jpg
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Kat. 259 – 95 p

Kat. 260 – 93 p

Kat. 263 – 96 p 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kat. 303 – 96 p

Kat. 323 – 94 p 

 

 

  

https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/11/20221105_141153-%E2%80%93-Kopi-scaled.jpg
https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/11/EngHoystjert93p.jpg
https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/11/20221105_141053-%E2%80%93-Kopi-scaled.jpg
https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/11/20221105_142412-%E2%80%93-Kopi-scaled.jpg
https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/11/GmlDanskTomler94p-scaled.jpg
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Norsk tomler – mefikker – utenlandske 
tomlere 
 
Eg hadde gleden av å dømme norske tummlere, 
mefikker, og utenlandske tummlere på denne 
lenge etterlengtete utstillingen i Etne. 
 
Det var påmeldt 41 stk norske tummlere. 
Her ble en rød ung hunn tildelt 97p. Tilhørende 
Gunnar Brandal. En meget kort fin due. Med god 
farge. Og viste seg fra sin beste side, og stod med 
nydelig stilling og prakt. En god rød hann også 
Gunnars, fikk 96, litt utydelig rosett på høyre side. 

Kat. 30

Kat. 25 

14 stk hvite. Også her ble det ut delt 97p til en 
eldre hun. Eier Odd Helge Vågen Fantastisk type 
det også. Små marginer fra første plassen. En ung 
hunn fikk 96 P. Også Vågen. 
 

 

 

 

 

 

 

Kat. 14

Kat. 10 

  

https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/11/Kat-30.png
https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/11/NorskTomler2pr96p.jpg
https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/11/NorskTomlerHvit97pVinner.jpg
https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/11/20221105_133256-%E2%80%93-Kopi-scaled.jpg
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I sort var det to eldre hanner to ganger 96p til Jan 
Heldal. Den beste med litt bedre hode enn nr to. 

 
 

Kat. 19

Kat. 20 

I gul ble beste 95p. Eier Jan Heldal. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

I den blå familien var det fem stk. veldig fine typer. 
Med god stilling her. Beste ble ung hunn 96p fra 
Rolf w Tollaksen. Med den beste krone og rosetter. 

 

Kat.38 

 
 

  

https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/11/NorskTomlerSort96p.jpg
https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/11/Kat-19.jpg
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Gl. Hollandsk  mefikk. 

 
Tre stk fra Thor Oppdal .best ,97p til en ung 
rødbåndet han. Nydelig kort type med ett 
fantastisk hode. Eldre han,blå med bånd, fikk 
96p,ønsket litt mere fyll i forhode. 
 
 

Kat. 269

Kat. 269 

Gl.tysk mefikk 
Kun en utstilt. Ung sort han. 
95p. Ønsket bedre tegning bland annet. Eier Trond 
ove Alvseike. 

 

 

Italiensk mefikk. 

 
14 stk. alle fra Kjell Bognøy. 
Beste her ble eldre han i 96p. Fin stilling. ønsker 
lengre ben og hals. Og nr to 95p med en veldig fin 
farge.ønsker lengre ben og hals. Og noe bedre 
stilling. 

Kat. 282 

 

 
 

  

https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/11/20221105_141006-%E2%80%93-Kopi-scaled.jpg
https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/11/GlHollandskMefikkBlaband96p2pl-scaled.jpg
https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/11/20221105_153414-%E2%80%93-Kopi.jpg
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Afrikansk mefikk 

4 stk utstilt. Alle fra Jan Bødker. Beste eldre han i 
96p. God hode og nebb. Ønske mere kraft i kropp 
og bryst.  

Kat. 288 

 

Limerikk tummlere. 
Var det stilt en fin samling, alle fra Roger 
Birkeland. 
Den beste var en ung hunn i 97p. Nydelig due. Med 
en meget god figur/kropp. Gode øyne.  Gode 
sokker og perfekt stilling. Nr to ble en ung ternet 
hun. 96p. Ønsket bedre øyne her. Også en god ung 
blå Han 96p. Litt mindre oppreist stilling var 
ønske her. Også andre fine typer og fine farger, noe 
bedre øyne og stilling gikk igjen her. 
 

Kat. 313

Kat. 319 

 
Takk for en knall fin helg i Etne. Og en takk til 
forbunds styre som har gjort en Stor jobb for å få 
dette gjennomført. 
 
På gjensyn. 
Johnny larsen.

 

 
Norsk Mefikk Petent 

7 Norske Mefikker var påmeldt i fargene sort, rødt 
og blå m/bånd, med et frafall på 1 sort. 

I det første buret sto en meget lekker ung sort 
hann fra Trond Ove Avlseike, med bra stilling og 
flott krone og rosetter. Den ville vært vinner av 
klassen med 96 p hvis det ikke hadde vært for 
feiltegning foran høyre lår, veldig leit å måtte gi 
denne 92 p. Han sto støtt som en påle under hele 
bedømmelsen og viste seg fint frem hele tiden, så 
lenge det ikke var et kamera i nærheten. Ønsket 
litt rundere hode/bedre høyde over øyet på denne, 
ellers en veldig flott representant for rasen. 

Neste ut var en ung sort hann fra Hans Petter 
Nernes. Denne falt fort sammen under 
bedømming, og ønsket her var bedre oppreist 
stilling og krone mer ned mot hode. Litt pynting av 
2-3 fjær i krona her, og han ville hatt en jevnere 
krone som hadde lagt seg godt ned mot hode. Han 
fikk også trekk for rødskjæret i fargen, og endte på 
94 p. Ellers en kort fin due med pent hode, god 
panne og godt bryst. Anbefaler ikke videre bruk i 
fargen sort, da rødskjæret er veldig arvelig. 

https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/11/20221105_153455-%E2%80%93-Kopi.jpg
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Bronsen kan derimot gi god farge til røde/gule 
varianter. 

Først ut i rødt var en ung hunn fra Trond Ove 
Avlseike. En meget pen due med god stilling under 
hele bedømmelsen, god nakke, krone, kryss og 
rosetter. Også denne dessverre feiltegnet foran 
høyre lår, og gikk fra 96 p til de sure 92 p. Ønsket 
her litt rundere hode/bedre høyde over øyet. 

Neste ut var nok en hunn fra Trond Ove Avlseike. 
En pen due med godt avrundet hode, god krone, 
kryss og brystfylde. Hun sto tilnærmet vannrett 
under hele bedømmelsen og fikk derfor trekk for 
stillingen, som ønskes mer oppreist. Rosettene var 
veldig små, og hun mistet dem fort, i tillegg fikk 
hun tydelig midtskill i nakken. Ønsket her bedre 
fylde, og sammen med et litt dårlig utviklet 
undernebb hvor overnebbet krummet seg litt, 
endte hun på 94 p. Obs rygglukning. 

Den siste av de røde var også fra Trond Ove 
Avlseike, og ble plassert som nr 2 i klassen. Hun 
hadde et pent hode med krona godt ned til hodet, 
god nakke og kryss. Dessverre mistet hun 
rosettene fort, og sto tilnærmet vannrett under 
hele bedømmelsen. Stillingen gjorde også at hun 
virket noe lang i kroppen. Også denne hadde litt 
dårlig utviklet undernebb og endte på 94 p. Obs 
rygglukning. 

Sistemann ut var en fin blå m/bånd ung hann fra 
Hans Petter Nernes. En kort, pen due med godt 
avrundet hode og panne, og godt befjæret nakke. 
Krona var for opprett, og ville gitt et bedre 
rasepreg om den var pyntet litt. I tillegg manglet 
han litt på å holde på rosettene sine, og fikk trekk 
for dette. Ellers en veldig god representant som 
ble stilt som nr 1 i rasen med 95 p. Obs 
rygglukning. 

En gjenganger for ca halvparten av duene som ble 
bedømt var noe dårlig lukning i ryggen. Jeg valgte 
å se bort fra dette under bedømmelsen pga 
årstiden, men vær obs på dette i videre avlsarbeid. 
Gledelig var det dog at alle sto med 4 fingerfjær og 
flere oppimot 10/10 i slag. 

Takk for tilliten, dette var en fin liten gjeng til både 
glede og frustrasjon. 

Nina Solbjørg 

 

 

 

 

 

 

Kat. 110

Kat. 111 
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Kat. 113 

Kat. 114 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kat. 115   

Kat 116 
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Æresmedlem  
Hans Petter Nernes 
  

 

 

 

 

 

Det starter i 1984 med kasserer jobb i HRF. 
Mellom 1988 og 1990 – kasserer i NRF. Igjen ifra 
1993 til 1997 kasserer i NRF.  

Mellom 1998 og 2001 innvalgt til formann i NRF. 

Etter ekstra ordinær generalforsamling ble han på 
nytt formann i mai 2011, og fram til nå i år når han 
takket for seg. 

Underveis har han utviklet avlsprogrammet 
Breedman, og lagt ned utallige timer for å lage 
programvaren til et utstillingsprogram som ikke 
bare blir benyttet her i Norge, men også i utlandet. 
Både på dueutstillinger og på utstillinger for fjørfe. 

Han har lagd, å drifta nettsiden Raseduen.no i alle 
år. 

Han har tatt imot påmeldinger, lagd dommerkort, 
sendt ut kassekortene, skrevet ut poengkortene. 
Lagd katalog, og i det hele tatt sørget for at 
utstillinger har gått knirkefritt. 

2008 blir et «historisk år» for Duevennen, som for 
1.g. kommer ut som nettutgave. 

I tillegg så har han utmerket seg som oppdretter 
på europeisk toppnivå. 

Selv om han nå ikke lengre er formann i NRF, så 
har han stilt opp gjennom hele året både seint og 
tidlig for å svare på utallige spørsmål, og har 
selvsagt hatt en finger med i spillet for å få nok et 
HU av stabelen og velberget i havn. 

For å vise at hele NRF setter pris på alt Hans Petter 
har gjort for forbundet opp igjennom årene, ble 
det tidligere i år bestemt at tittelen Æresmedlem i 
NRF var vel fortjent. Gratulerer så mye! 
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Behandle duene mot 
innvoldsmark 
  

En av mine beste duer har sett utrivelig ut og sittet 
mye oppblåst. Kulden gjorde vel sitt, men det var 
mer. 

Jeg satt den i en kattekasse på badet med vann og 
mat. 

Så sjekket jeg avføringen under mikroskopet på 
leting etter innvoldsmark. Og coccidier. Og 
salmonella bakterier. 

Intet slikt å finne. 

Da ble det neste å sjekke kroinnholdet under 
mikroskopet på leting etter trichomonas parasitter 
som forårsaker Gul Knop. De parasittene var det 
plenty av, men ikke gult belegg i halsen. 

Duen fikk 5 dager Flagyl i drikkevannet og ble litt 
bedre av det, men fortsatt tynn. Etter noen dager i 
dueslaget gjorde ikke saken bedre. 

Hun ble tatt inn igjen og avføring ble undersøkt. Så 
ikke ille ut, men en aning gele-aktig. 

Under mikroskopet var det noen egg av spolorm. 

Hun fikk da 1/2 ml ivomec mixture ( den til sau) 
ned i kroen med en sonde. 

Dette var det som var å finne i bunnet av kassen i 
dag morges. 

 

Vennlig hilsen Nils Reither 
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Garasjemøte BPDF 28.09.22 
Tradisjonen tro så var det satt opp bur som i 

garasjen hos Arne. Burene var 

plassert rundt veggene, og midt på gulvet var 

bord og stoler plassert slik at alle 

hadde god sikt til duene. Servering bestod av 

kaker/vår-ruller og 

kaffe/mineralvann. 

 
7 medlemmer deltok og i tillegg var Jan Oksnes 

blitt invitert med som 

duedommer til vurdering av duene. 

Totalt ble det fremvist 35 duer fordelt på 7 

raser. Det var mange gode duer så det tyder på 

at årets avl har vært god 

(ihverfall for noen). 

Hovedfokuset i møtet var å se på duer og Jan 

Oksnes med stødig hånd ledet oss 

gjennom de ulike duene der han fremhevet for-

/bakdeler med duen og hva han 

ønsket mer av. Dette var utrolig lærerikt både 

for oppdretteren og andre som 

ikke har den aktuelle rasen. 

 

Duen som var best likt og ble kåret til kveldens 

beste var en tigret Limerick Tumler fra Roger 

Birkeland. Premien var en eske 

med pick-stein som var sponset at Midtun Zoo. 

Vi takker for denne gaven og  støtten. 

https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/10/DSC1765.jpg
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Utøy hos duer 
  

Høsten er over oss, noen duer har gjerne vært 

frittflygende i sommer, og snart er 

utstillingsesong og ny avlssesong i gang. Da kan 

det være på tide å dra opp denne artikkelen fra 

Terje Ree igjen, om behandling av blodmidd og 

annet utøy: 

 

Tror nok mange av oss duefolk har opplevd 

blodmidd på duer, unger og i redeskåler. Har 

man holdt en unge i handa så kræler disse små 

krypene på hendene og oppetter armen. 

På de voksne duene kan det være vanskelig å se 

blodmidden men en indikasjon er det når duen 

plutselig «tramper» med bena og med kjappe 

bevegelser roter med nebbet i fjærdrakten 

rundt buk og endetarm. I redet kan man av og til 

se midden krype på de varme eggene når duen 

har gått av rede. 

På ungene er det lettere å se før fjærdrakten 

har vokst ut. Det kan bli svært plagsomt for 

ungene om det ikke gjøres tiltak. 

Jeg anskaffet Hemexide pulveret i fjor etter tips 

fra Thorvald Pollestad og brukte det hele 

avlsesongen. Jeg strødde litt i redeskålen (ca 3-

4gr/strøken teskje) og litt rundt i redekassen 

ved hver runde med unger. Effekten var meget 

tilfredstillende. Når avispapiret rundt 

redeskålene ble skiftet var det svært sjelden 

tegn til blodmidd. 

Minste forpakning er 5 kg og holder i mange år. 

Ellers kan man gå sammen 2-3 stykker og dele 

et spann. 

T. Ree 

Hemexcide kan brukes i eggleggings-perioden 

og i økologisk landbruk. Hemexcide kan brukes i 

alle dyrerom og produksjonsformer. Virkningen 

er ikke kjemisk, men mekanisk. 

Hemexcide tørker ut strøet og kleber seg til 

midd og utøy. Dette gjør at Hemexcide i tillegg 

til å sørge for et tørt miljø som er ulevelig i for 

utøy, direkte kan være meget virksomt i 

bekjempelsen av midd og annet utøy. 

Hemexcide består av sedimenter av skallet til 

mikroskopiske kiselalger, som etter mange 

millioner år blir gravd opp og omarbeidet til 

pulver. 

Hemexcide kan brukes i eggleggings-perioden 

og i økologisk landbruk. Hemexcide kan brukes i 

alle dyrerom og produksjonsformer. Virkningen 

er ikke kjemisk, men mekanisk. 

Hemexcide tørker ut strøet og kleber seg til 

midd og utøy. Dette gjør at Hemexcide i tillegg 

til å sørge for et tørt miljø som er ulevelig i for 
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utøy, direkte kan være meget virksomt i 

bekjempelsen av midd og annet utøy. 

Hemexcide består av sedimenter av skallet til 

mikroskopiske kiselalger, som etter mange 

millioner år blir gravd opp og omarbeidet til 

pulver. 

Bruk: Strø pulveret på golvet og i reirkassene, 

ca. 50/75 gr. pr. m2. 

Lag eventuelt en bakke der hønene kan 

«sandbade» i Hemexcide. 

Pulveret kan og blandes med vatn 1:3 og 

smøres/sprøytes på vaglene, inventaret og 

veggene 

Finnes i 5 kg boks og 25 kg sekk. 

Produktnummer 

SKU_0111411861 

 

 

Tilbakeblikk på LU-20 
 

  

Dessverre kun to medlemmer fra RFB på det 

komfortable hotellet på Sola. Det er den beste 

anledningen vi har til å bli bedre kjent med nye og 

gamle duevenner. Det er også en flott anledning til å 

tilegne seg mer kunnskap og innsikt i duesporten. 

Ingen vet hva fremtiden bringer og slike muligheter 

kommer kanskje ikke igjen? For oss som har fått bli 

godt voksne er det viktig å holde på interesser og 

nettverk som får oss opp av TV-stolen og ut av stuen 

– har jeg hørt. 

Fellesskapet og vennskap med trivelige duevenner er 

for meg av stor viktighet. Hadde jeg vært eneste RFB-

medlem på Sola ville det fått konsekvenser for 

mitt engagement i foreningen, noe som uansett er 

tidsbegrenset. 

Som vanlig er det på vår hovedutstilling anledning til 

å studere både duer, dommere og utstillere på nært 

hold. For å si det forsiktig, så er kvaliteten meget 

variabel, og ting som pynting, burtrening, fremtreden 

og stil er fra svært mangelfull til en utsøkt 

fornøyelse. 

 

Styret i NRF (Svein Harald Vikse, Nina Solbjørg, 

formann Hans Petter Nernes og kasserer 

Gunnar Brandal).  

 

André Lea fra Sandefjord utstilte Kinesere og 

fikk en god gjennomgang med den danske 

dommer Claus Hirsch Jensen. 
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Gentleman Rainer Dammers med beste Norske 

Tomler som var fra Holmegaard og RFB.  

 

To trivelig karer fra Egersundsområdet, alltid 

positive Jan Helge Havsø og fargerike Jan 

Gunnar Skipstad. 

 

Magne vant loddtrekningen og fikk Skibstads 

forlovede som borddame. Uvisst hva Magne 

illustrerer med håndbevegelser?   

 

Skotten, Scott Sharp og videre Ole Kjell Løvås 

og Arne Johannes Soma. 

 

 Dommerne, Hirsch Jensen, Sharp og Dammers var 

med til å løfte utstillingen opp på et internasjonalt 

plan. Alle tre besøker og dømmer på mange 

utstillinger rundt om i verden og Sharp kom nylig fra 

India og er i skrivende stund i Amarillo , Texas. Hans 

hovedraser er Short og Long Faced Tumblers og store 

pustere som Norwich og Pommerske. 

Dammers er også en popular dommer med 

spisskompetanse i mefikker. Han har innført og 

oppdrettet Norsk Tomler i rødt, gult og sort og fått 

disse godkjent i Tyskland. Dessverre ble ikke de hvite 

med i prosessen og derfor ikke godkjent i nasjonen 

der “Ordnung muss sein”. Rainer ansees som 

hovedmannen bak suksessen med Gammelorientalsk 

Mefikk og er den mest anerkjente dommeren så vidt 

jeg kan forstå i mefikker i Europa. 
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Claus Hirsch Jensen er en meget oppegående 

dommer og oppdretter med Buchariske Trommere 

som spesialitet. Han har hatt eller har en rekke raser 

og har et utmerket øye for detaljer. Hans rolle i den 

store Parykkdueauksjonen til Clint Robertson fra 

Canada var avgjørende. Når Claus gir Johan Ebeltoft 

97 og gullmedalje i Parykkduer og i Kinesere kan vi 

stole på at dette ikke er ufortjent og tilfeldig, men en 

virkelig bragd av en norsk oppdretter. 

 

Norsk Tomler Klubb styres også fra Haugesund 

som har påtatt seg et stort ansvar i norsk 

duesport.    

 

Claus H. Jensen er utadvendt og munter. Her 

har han gitt en tilfeldig? besøkende en innføring i 

Bucharer-trommerens hemmeligheter. 

                                                                                   

Tekst og foto, 

RFBs utsendte, 

JanH 
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Jubilanter 2022 
 

 

Ronald Drotningsvik 60 år 

 

Ronald Drotningsvik fyller 60 

år onsdag 5. oktober 2022 

BPDF sin yngste pensjonist. Alltid i godt humør 

og han bidrar med sin kompetanse, han stiller 

alltid opp når det er noe på gang med duer. 

Ronald er mest kjent for sine gode Tyske 

Modenesere i ulike rødfarger, men han har siste 

år gitt et godt bidrag til avl på Bergens Tomlere i 

ulike farger. 

Bergens Praktdueforening GRATULERER ham så 

mye, og vi håper alle at han fortsetter å bidra i 

mange år for vår kjære hobby. 

Med hilsen fra BPDF, Arne Melheim 

 

Ole Gunnar Torp 60 år  

 

Ole Gunnar Torp, ØRF sin nåværende formann 

fyller 60 år søndag 13. mars 

Ole Gunnar var jo tidligere mest kjent for sine 

meget gode Nurnberg Svaler i diverse farger. 

Men har etter hvert også hevdet seg meget godt 

i både Norsk Petent og Norsk Tomler. 

Og som dommer har han de senere årene vist 

hvilken flott person han er med å alltid gjøre en 

god jobb. 

Med sitt stillfarende og lune vesen, er det ikke 

vanskelig å like Ole Gunnar, samtidig som han 

alltid sier sin mening på en saklig og rolig måte. 

Både ØRF og Duenorge for øvrig GRATULERER 

ham så mye, og vi håper alle at han fortsatt står 

på i mange år for vår kjære hobby 

Med hilsen for hele Duenorge, Bjørn Carlo 

Andersen. 
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Gratulerer Ole Kjell Løvås! 

Ole Kjell Løvås 65 år. 

Den 9. februar 2022 fylte Ole Kjell 65 år. 

Til daglig jobber han ved Titania hvor han 

kontrollerer kvaliteten på det som foregår i 

produksjonen. 

Norsk Tomler har alltid ligget hans hjerte nær og 

som han har hatt som hovedrase i alle år. 

Spesielt de båndete variantene med blå som 

favoritt har han de siste årene vist i topp 

kvalitet. 

Han er også et levende leksikon når det gjelder 

farge-genetikk. 

Ellers så har han interesse for birøkt og på en 

liten gård ved sjøen har han noen sauer. 

Ole Kjell har ved flere anledninger hatt verv som 

sekretær, kasserer og styremedlem i foreningen. 

 Gratulasjoner fra oss alle i SJRF. 

 

 

 

 

Gratulerer Thorvald Pollestad! 

Den 26. mai runder Thorvald Pollestad 70 år. 

Han har nettopp vært i Israel og nytt godt av 

den fine våren der nede. 

Hjemme har duene blitt godt stelt av en av hans 

sønner. For tiden er det Norsk Tomler i gult og 

Hamburg Schimmel 

i rødt og sort det går i. Og i tillegg en del 

frittflyvende brevduer som ammere. 

Selv om han er pensjonert så jobber han fortsatt 

som tømmermann sammen med sønnen rett 

som det er. 

Thorvald er en av de som har vært lengst i 

foreningen og har bidratt mange perioder i 

foreningens styre og er alltid 

med og drar lasset når det skal arrangeres 

utstillinger. 

 Mange gratulasjoner på vegne av SJRF 

Terje Ree 
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Gratulerer Bjørn Olsen 

 

Bjørn Olsen 70 år! Bjørn med sine gode duer 

og gode humør utgjør et viktig bidrag til 

rasedue-miljøet i Bergen, og han deler gjerne 

sin ekspertise og duer med andre. Vi gir han 

97 poeng både for kvalitet og utførelse. Vi 

gratulerer Bjørn med dagen.  

Bergens Praktdueforening 

 

Rolf Henning Hegland 70 år 

søndag 4. desember 2022 

  

 

En litt forsinket hilsen til BPDF sin nyeste 

Jubilant.  Kunnskapsrik og dyktig i sitt duehold 

og hans kinesere er kjent både innenlands og 

utenlands.  Slaget hans gir inspirasjon til det å 

holde duer som hobby. Selv om Rolf Henning 

har nå besluttet å trappe noe ned, så håper vi at 

han fortsatt vil bidra i foreningen med sin 

kunnskap. 

Bergens Praktdueforening GRATULERER han så 

mye. 

Med hilsen fra BPDF, Arne Melheim 

  

Gratulerer Sturle Assersen 

 
Sturle Assersen 70 år. 

En noe forsinket fødselsdagshilsen til Sturle 
Assersen som 18. november 2021 rundet 70 år. 

Sturle har leilighet i Puerto Rico hvor han ofte 
nyter sin pensjonisttilværelse. 

Duene får likevel godt stell av en due røkter han 
har alliert seg med når han er bortreist. 

Opp gjennom årene har det vært mange 
dueraser innom hans forskjellige dueslag. 

For han liker å prøve noe nytt, nye utfordringer 
og får samtidig erfaring og kunnskap om mange 
raser. 

Sturle er en strukturer og saklig person og har i 
flere perioder vært formann i Stavanger og 
Jæren Rasedueforening.. 

https://norskrasedueforbund.no/2022/02/gratulerer-med-dagen/
https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/12/Rolf-Hegland.jpg
https://norskrasedueforbund.no/2022/02/gratulerer-med-overstatt/sturle-assersen-november-2010/#main
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Nå nylig i 2022 ble han på ny valgt inn i styret 
som formann. 

Gratulerer med vel overstått fra oss alle i SJRF. 

 

 

Gratulerer med 75-års dagen 

Erling Friestad! 

Søndag 17. juli feirer Erling Friestad sin 75 års 

dag. Så da blir det nok blant annet servert 

marsipankake som så mange ganger før. Erling 

jobbet nemlig som konditor hos Bakers i nesten 

hele sitt yrkesaktive liv. Så på årsmøter og 

spesielle anledninger i SJRF så har vi vært så 

heldige å få smake på hans utsøkte bakverk. 

Som duemann har vi kjent Erling siden 

midten av 80-årene. Da startet han opp med 

røde Dansk Tomler, som fortsatt er på slaget. Og 

i tillegg har han hvite, sorte og stenket. Særlig 

de grå stenket som er en vanskelig variant å få 

rett fargefordeling på, har han klart å avle frem i 

prima kvalitet gjentatte ganger. I korte perioder 

har også raser som Høystjert, Luchs, Petent, og 

Norsk Tomler vært innom slaget. 

Erling har vært kasserer i foreningen i en lang 

periode, godt hjulpet av sin kone Torbjørg. Ellers 

stiller han alltid opp når det skal arrangeres 

utstilling eller foregå andre aktiviteter. På 

medlemsmøtene ordner han med kaffi og 

pølser. Det med pølser kan ofte være gjenstand 

for en del diskusjon. Skal de være korte, lange, 

tykke eller tynne ?  Og skal de bare «trekkes» 

eller kokes til de sprekker ? Erling har nå 

konkludert at det må være de tykke Gilde 

pølsene og de skal kokes til de sprekker ! 

Til lykke med 75 års dagen din Erling ! 

For SJRF 

Terje Ree 

Rolf W.Tollaksen 80år 

  

Rolf fyller 80år søndag 7 August. Men hvem 

skulle trodd det. 

Rolf er en aktiv mann med mange interesser. 

Duer, hage, akvariefisk, fjellag og mye mye mer. 

Som dueoppdretter har han de årene jeg har 

vært aktiv oppdrettet wiener hvitvinget og 

Svaber som hovedraser men har også gode 

Norgestumlere i blått og Indisk høystjert. 

For foreningen stiller Rolf alltid opp og må sies å 

være den sprekeste 80 åringen jeg kjenner. Han 

bærer store mengder for når det er tid for det 

og rigger opp og ned utstillinger som en lek. 

Som person kjenner jeg Rolf som en rolig, lun og 

god duevenn. Det er alltid kjekt å høre historier 

om «gamle dager» når Rolf forteller. Rolf har 

alltid vært spesielt flink med juniorene som vi 

har hatt i klubben. 

HRF ønsker å gratulere Rolf hjertligst med dagen 

og gleder oss til mange år i felleskap med vår 

fine hobby. 

På vegne av HRF: 

Torbjørn Jektnes 

 

https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/02/webRolf75.jpg
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Jan Heldal 80 år den 30.07.22 

 Jan Heldal er en sjelden kapasitet for 

duehobbyen i Norge og internasjonalt. 

Interessen for duer startet tidlig og det var duer 

i Nesttunbrekka til ut i midten av tenårene da 

fotballen tok over. Etter 8 år i Luftforsvaret med 

stasjon i Østfold var duene med på flyttelasset 

til Bergen våren 1972. 

Det var norske Tomlere fra Øyvind Klavestad og 

Modena fra vennen Knut Norman-Larsen. Etter 

overgang til SAS og arbeids-sted i Oslo var hjelp 

med dueholdet av familie og venner som Alf 

Knutsen og særlig Jan Bødtker helt avgjørende. 

Med stadig flere arbeidsoppgaver i SAS og 

kontor i Stockholm ble det i 1988 klart at det ble 

for lite tid til duene og dueholdet ble avviklet. 

Det meste av NT-stammen gikk til Sundve i 

Haugesund. 

Etter noen år sa han farvel til administrative 

oppgaver i SAS, og tok permanent opphold i 

Bergen, Her overtok han sin bestefars gårdskruk 

i Heldalen, der han også bygget nytt hus, og 

flere dueslag. 

Takket være hans «bedre halvdel» Gunvor, og 

senere også døtrene Siv og Therese, og andre 

duefuter, ble duene tatt godt vare på når Jan 

satt bak spakene i «Jumbo-jet’en» 747, over 

Atlanteren eller til andre destinasjoner på 

kloden. 

Jan har opp gjennom årene oppdrettet mange 

raser, spesielt Norske Tomlere, Modana, 

Bergens Tumlere og Påfuglduer. Alle rasene Jan 

har beskjeftiget seg med, har han raskt 

oppdrettet vinnerduer på løpende bånd. Hans 

øye for detaljer og nøyaktige opptegnelser av 

hver eneste dues stamtavle, resultater og sterke 

og svake sider, har sterkt bidratt til de gode 

resultatene. 

Dessuten har han blitt dommer i alle disse 

rasene, og flere til, og blir mye brukt som 

dommer i Norge og i utlandet. 

Jan har også en uvanlig sterk vitenskapelig 

kunnskap og duenes genetikk, og ellers alle 

aspekter ved duehold og oppdrett. 

Jan Heldal var redaktør av bladet “Duevennen” i 

tre perioder, tilsammen i 15 år. Hans første blad 

var nr.1/1975 da han overtok etter Sundve og 

det siste nr.4/2007 da Vikse ble ny redaktør. 

Han produserte veldig mye av innholdet selv, 

med artikler i verdensklasse, som berørte et vidt 

spekter av duenes fasinerende verden.. Hans 

store kontaktnettet, både i USA, Australia, UK, 

Tyskland, Danmark, Sverige og andre land, har 

gjort at mye av innholdet i Duevennen også 

viste hvordan utstillinger, oppdrett, og andre 

sider ved dueholdet foregår i andre land. Det 

var derfor spesielt spennende å få Duevennen i 

postkassen da Jan var redaktør. 

Jan har også vært en stor inspirator for mange 

(unge og eldre) due-entusiaster. Hans brede og 

dype kunnskap, klarhet i tanke og tale, og 

omtanke for de rundt seg har gjort ham til en 

bauta i duehobbyen. 

I en årrekke har han vært formann i 

Rasedueforeningen «Bergen», og med dette har 

han også stilt kjellerstuen sin til disposisjon for 

foreningens møter. Som en ekstra bonus for 

medlemmene av RFB er hans månedlige e-post 

oppdateringer om hendelser nær og fjernt. I en 

tid uten utstillinger, uten Duevennen, men med 

corona og fugleinfluensa, har disse e-postene 

vært spesielt kjærkomne. 

80 år ser ikke ut til å hemme Jan nevneverdig. Et 

rikt familieliv med en hengivende kone, tre 

aktive døtre og svigersønner, og en «mengde» 

ressurssterke barnebarn og et bevisst forhold til 

egen helse, gjør at han har et meget aktivt liv, 
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og samtidig prioriterer dueholdet høyt. 

Vi Gratulerer Jubilanten, og ser fram til hans 

tilstedeværelse og innsats i årene som kommer. 

Hilsen Rasedueforeningen Bergen, og andre 

duevenner ! 

 

Mattesmarte duer 
Sakset fra forskning.no 

(Foto: (Illustrasjon: Damian Scarf)) 

 

Vi mennesker liker å tro at visse evner er 

eksklusive for oss, som for eksempel forståelse 

av matematikk og abstrakte systemer. 

Men etter hvert er det blitt godt dokumentert 

at mange dyrearter kan gjøre enkle talløvelser, 

som å skille mellom inntrykk som inneholder 

forskjellig antall elementer. 

Primater får til enda mer. Blant annet har 

makak-aper vist at de kan håndtere abstrakte 

tallsystemer, gjennom at de klarer å plassere tall 

i riktig rekkefølge.  

Nå tyder en ny duestudie i 

tidsskriftet Science på at også luftas rotte 

trer frem som tallkyndig på omtrent samme 

måte. 

 

Telte figurer 

Psykologiforskere ved University of Otago 

på New Zealand trente de små, 

fredssymboliserende dyra til å ordne bilder i 

stigende rekkefølge, basert på hvor mange 

figurer de inneholdt, altså med ulik tallverdi. 

Bildene inneholdt figurer i mange forskjellige 

varianter og farger, for å sikre at duene vurderte 

bildene etter antall elementer, og ikke etter 

andre faktorer. 

For å teste om duene virkelig hadde tatt til seg 

de abstrakte reglene for tallorden, ble 

de vist bildepar med tallverdier de ikke hadde 

sett under treningsøktene, som de så skulle 

rangere. 

Duene mestret også dette, med en så klar 

margin at det ikke kunne være tilfeldig, ifølge 

forskerne. 

Funnene viser en likhet i hvordan aper og duer 

forholder seg til tall og i evnen de har til å 

tilegne seg abstrakte regler, skriver forskerne i 

artikkelen i Science. 

– Også tidligere studier har sammenlignet 

forståelsen av tall hos aper og duer, men vår 

forskning sammenligner evnen deres til å lære 

en abstrakt tallregel, og bruke den i møte med 

nye tallverdier utenfor treningsmiljøet, skriver 

de. 

Fugler har de siste årene fått oppvurdert sin 

intellektuelle status, etter at det er blitt forsket 

mye på nettopp dette. Duene er blant de som 

nå viser seg å ikke være tapt bak en vogn. 

 
Delt, gammelt grunnlag? 

Man har lenge lurt på om vår avanserte 

forståelse av tall er bygget med fundament i et 

eldgammelt system. 

https://forskning.no/fugler/mattesmarte-duer/734797
https://norskrasedueforbund.no/2022/03/visste-du-at-2/mattesmarte-duer/#main
https://norskrasedueforbund.no/2022/03/visste-du-at-2/mattesmarte-duer/#main
https://norskrasedueforbund.no/2022/03/visste-du-at-2/mattesmarte-duer/#main
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Når også fugler utviser en viss numerisk 

forståelse, lurer forskerne på om det betyr at 

dette er en evne som ble utviklet før forfedrene 

til mennesker og fugler skilte lag på 

evolusjonens slektstre.  

Eller er evnen rett og slett utviklet i begge 

grenene i ettertid? 

– Uavhengig av opprinnelse for evnen, føyer 

våre funn seg til det voksende volumet av 

forskning som viser at fugler har mange evner 

som på et tidspunkt var vurdert som noe unikt 

for primater, som episodisk minne og evnen til å 

bruke og lage verktøy, skriver forskerne i den 

vitenskapelige artikkelen. 

 

Referanser:  

D. Scarf, m.fl. Pigeons on Par with Primates in 

Numerical Competence. Science, 23.desember 2011 

No Joke: Pigeons Ace a Simple Math 

Test. Nyhetsartikkel på ScienceNOW, 22.desember 2011 

 

 

 

 
Søvnmønsteret hos duer  
 

Sakset fra forskning.no: 

Søvn hos fugler har likhetstrekk med søvn hos 

pattedyr. Tyske forskere mener nå å kunne vise 

at søvnmønsteret hos fugler er enda mer likt 

vårt enn man tidligere har trodd. 

 

Hvor tungt fuglene sover, kan styres av hva de 

har foretatt seg i våken tilstand. 

Dersom duer for eksempel har sett en solid dose 

naturprogrammer på TV, sover den delen av 

hjernen som er knyttet til synet tyngre enn 

normalt. 

 

Duer og andre fugler har, i likhet med oss, ulike 

søvnfaser. Det går fram av en pressemelding fra 

det tyske Max Planck Institute for Ornithology. 

Forskere har undersøkt hva som påvirker disse 

fasene hos fugler. 

De fjærkledde deltagerne i forsøket fikk lapp for 

det ene øyet, og ble satt til å se David 

Attenboroughs naturprogram “The Life of Birds” 

på flatskjerm. 

Relevant og interessant BBC-underholdning for 

alle med vinger, skulle man tro. 

Om duene likevel skulle duppe litt av på 

ettermiddagen, ble de forsiktig vekket av 

forskerne. 

Totalt deltok sju voksne duer i forsøket. 

 

 

Etter en ganske krevende dag med åtte timer 

non-stop naturprogram, gikk duene til ro for 

natta, og forskerne gikk i gang med å måle 

hjerneaktiviteten til de sovende fjærkreene. 

Synsinntrykk fra venstre og høyre øye behandles 

i hver sin hjernehalvdel i fuglehjernen. 

Med lapp for det ene øyet på dagtid, var det 

bare én av hjernehalvdelene hos duene som 

hadde vært involvert i å behandle 

synsinntrykkene. 

Forskerne sammenlignet søvnintensiteten i 

området for synsinntrykk i de to 

hjernehalvdelene, og fant at den 

hjernehalvdelen som var ekstra stimulert av tv, 

sov spesielt tungt. 

https://www.sciencemag.org/content/334/6063/1664.abstract?sid=1d27c425-e16a-47c4-a8aa-1677377043c0
https://www.sciencemag.org/content/334/6063/1664.abstract?sid=1d27c425-e16a-47c4-a8aa-1677377043c0
http://news.sciencemag.org/sciencenow/2011/12/no-joke-pigeons-ace-a-simple-math.html
http://news.sciencemag.org/sciencenow/2011/12/no-joke-pigeons-ace-a-simple-math.html
https://forskning.no/sovn-evolusjon-hjernen/tung-dueblund-etter-tv-stund/797530
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Dette viser at søvn hos fugler ligner enda mer 

på søvn hos pattedyr enn man tidligere har 

trodd, konkluderer forskerne. 

De rapporterer resultatene sine i en artikkel i 

tidsskriftet Proceedings of the Royal 

Society B. 

 

SWS-søvn 

Den tyske forskningen har kuriøse sider, men er 

ikke gjort for moro skyld. Det er mye vi ikke vet 

om hva slags funksjon de ulike søvnfasene våre 

har. 

Forskerne mener at deres resultater kan gi ny 

kunnskap om søvnens rolle hos dyr og 

mennesker. 

Den tunge søvnen inntrer i en søvnfase som 

både fugler og pattedyr har, kalt Slow Wave 

Sleep (SWS). 

Søvnfaser hos mennesker, duer og andre 

skapninger måles med EEG, en forkortelse for 

elektroencefalogram. 

Fugler skal være den eneste dyregruppa utenfor 

pattedyra som har markert SWS-søvn. Både 

fugler og pattedyr har dessuten begge 

søvnfasen Rapid Eye Movement eller REM-søvn. 

Siden man ikke har greid å påvise det samme 

søvnmønsteret hos fuglenes slektninger blant 

krypdyra, antar man at SWS-søvn og REM-søvn 

hos fugler og pattedyr ikke kan føres tilbake til 

det samme opphavet. 

I et evolusjonsmessig perspektiv tilsier det at 

søvnfasene har oppstått uavhengig av 

hverandre hos pattedyr og fugler. De kan likevel 

fylle samme funksjon, knyttet til blant annet 

restitusjon. 

 

Referanse: 

John A. Lesku, Alexei L. Vyssotski, Dolores Martinez-

Gonzalez, Christiane Wilzeck og Niels C. Rattenborg: “Local 

sleep homeostasis in the avian brain: convergence of sleep 

function in mammals and birds?,” Proceedings of 

the Royal Society B, online 5. januar 2010. 

 

 

 

Julebord ØRF 
  

 

 
Julebord i Østfold 
Rasedueforening mandag 12. 
desember 2022. 

Det var en fin og munter gjeng som var samlet på 
restauranten Elias like i nærheten av vårt vanlige 
møtested. Et tiltak som ga mersmak for senere 
treff innen foreningen. 

Mye god mat ble servert til alkoholfri drikke, da vi 
alle kjørte bil, men restauranten har alle 
rettigheter. Rundt bordet skimter vi fra høyre 
Robin Arnesen, Cate Iris Carlo Hansen, Iraldo Glez, 
Ole Gunnar Torp, Bjørn Carlo Andersen, Willy 
Hansen. Ronald Edvardsen og Justin Carlo 
Gundersen. 

For ØRF, Bjørn Carlo Andersen. 

 

https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/12/received_697715338370365.jpeg
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Styret og organisasjon  

  
NRF styre:  

Formann Nina Solbjørg (2024)  

Kasserer Terje Ree (2024)  

Sekretær Cate Iris Carlo Hansen (2023)  

Styremedlem Nils Reither  (2023)   

Varamenn:  

Kjell Bognøy (2024)  

  

Revisorer: Arne 

Melheim (2024)  

Valgkomite:   

Odd Helge Vågen (2023)  

Geir Rune Eriksen (2024)  

Sturle Assersen (2025)  

   

Webredaktør  Nina Solbjørg

/Nils Reither    

Katalog produksjon  

NRF styret v/Nils Reither  

  

Medlemstall   

  

  2022      2021  

   SR  JR      SR  JR  

AARF  4  0  4    5  0  

BPDF  22  0  22    18  0  

HRF  26  1  27    27  1  

RFB  12  0  12    12  0  

NOR             7  2  9    7  2  
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SJRF  16              1  17    22  2  

ØRF  19  0  19    17  0  

   106  4  109    108  5  

  

Flertallet av foreningene i NRF har hatt stabilt 

medlemstall det siste året, noe som er svært 

gledelig. Enda mer gledelig er det å se at BPDF 

har økt sitt antall med 4 medlemmer – veldig 

bra jobba! Og ØRF har økt sitt medlemstall 

med 2 medlemmer, også bra jobba! SJRF har 

fått 1 nytt medlem, men dessverre hatt et 

frafall på 8 medlemmer i løpet av året. Dette 

skyldes først og fremst medlemmer som aldri 

har vært aktive hverken med duer, og/eller i 

foreningsøyemed, blant annet pga lange 

avstander fra «kjerneområdet» til SJRF. Også 1 

frafall i AARF på tampen av året.  

  

  

Spesialforeninger  

Norsk Tomler Klubb  

Bergens Tomler Klubb  

Norsk Hønsedue Klubb   

Norsk Fargedue Klubb  

Dansk Tomler Klubb  

Norsk Petent Klubb  

Norsk spesialklubb for Kinesere  

  

Styrets arbeid  

Styret har pga store avstander mellom 

styremedlemmene kun hatt elektronisk kontakt 

via telefon eller email. Det har vært 8 

styremøter i løpet av året. Møtereferatene 

finnes på 

https://norskrasedueforbund.no/styremoter-

2022/ .  

Ganske tidlig på året ble dokumentene som 

omhandler NRFs lover, Instruks for 

Dommerringen samt Utstillingsreglementet 

ferdig revidert og sendt ut til alle foreningene på 

høring. Frist for tilbakemelding var satt til 30. 

september. Det ble i samme tidsrom også 

jobbet med en oppgradering av hjemmesiden, 

med nytt layout og webadresse. Alt av eldre 

artikler og stoff ble lagt over på ny side, og 

denne ble presentert for foreningene 16 

februar. Her kom det en del positive 

tilbakemeldinger, noe som ble satt stor pris på.   

Landsutstillingen 2022 var planlagt avholdt 14-

16 oktober på Quality Airporthotel Sola av SJRF, 

og dette skulle være foreningens jubileums-

utstilling. Da Mattilsynet satte restriksjoner pga 

utbrudd av fugleinfluensa, ble utstillingen 

dessverre avlyst. Jan Oksnes kastet seg rundt og 

begynte å undersøke muligheten for å arrangere 

utstilling i Etne, og etter hvert ble også Johny 

Larsen og NRF styre involvert i prosessen. 

Skakkehallen var dessverre dyr i leie, og det ble 

tidlig klart at utstillingen kom til å gå med 

underskudd. Etter litt diskusjon innad i styret ble 

vi likevel enige om at vi burde se mer på 

gevinsten med å endelig kunne samles rundt et 

etterlengtet arrangement igjen, så lenge 

underskuddet ikke var avskrekkende høyt. 

Underveis ble restriksjonene fra MT opphevet, 

og da kunne alle som ønsket det delta med sine 

duer, uansett hvor i landet man kom fra. Gleden 

over dette varte dog ikke lenge, da nye utbrudd 

etpar uker før utstillingen førte til nye 

restriksjoner for medlemmer av SJRF.  

Dessverre tar det litt tid å ordne alt rundt en 

utstilling, og det ble en smule kort frist fra 

innbydelse ble sendt, til påmeldingsfristen gikk 

ut. Dette var selvsagt uheldig, men like fullt 

https://norskrasedueforbund.no/styremoter-2022/
https://norskrasedueforbund.no/styremoter-2022/
https://norskrasedueforbund.no/styremoter-2022/
https://norskrasedueforbund.no/styremoter-2022/
https://norskrasedueforbund.no/styremoter-2022/
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uunngåelig hvis vi skulle få til en utstilling, med 

kun 1 aktuell helg fra utleierne av hallen i Etne. 

Håper likevel at de som ønsket å stille ut, fikk 

muligheten til dette.  

Det har også blitt arbeidet med arrangementet 

LU-23, da ingen foreninger meldte sin interesse 

for å arrangere dette. Igjen henger portforbudet 

over oss, men styret håper likevel at det skal 

være mulig å få til. For å gardere oss mot et evt 

portforbud gjeldende Rogaland, arbeides det 

også med et alternativt utstillingslokale.    

  

ÆRESMEDLEM  

Etter Hans Petter Nernes` fratreden som 

formann i NRF i januar-22, kom det inn forslag 

fra foreningene med Jan Oksnes i spissen om å 

utnevne ham til Æresmedlem i NRF. Dette ble 

enstemmig vedtatt på det første styremøte som 

ble avholdt i 2022. Under festmiddagen i Etne 

ble det markert med en liten tale av nåværende 

formann, og Æresskjold utdelt som et symbol på 

hvor mye han har betydd for Forbundet 

gjennom flere år. Stor takk til Hans Petter for vel 

utført gjerning i NRF`s regi.   

  

Mer om dette på 

https://norskrasedueforbund.no/2022/11/aeres

medlem-hans-petter-nernes/   

  

 

UTSTILLINGER 2022:  

 

Landsutstillingen  

LU på Quality Airporthotell Sola avlyst pga 

fugleinfluensa.  

Høstutstillingen  

Høstutstillingen ble avholdt i Skakkehallen, Etne 

4-6 november.  

Det kom inn 325 påmeldte duer, hvorav de 

fleste foreningene var representert. En god 

dugnadsgjeng stilte seg til disposisjon for å få alt 

i boks både før, under og etter høstutstillingen, 

og NRF styre vil takke alle involverte. Det ble 

også arrangert duebingo, og den heldige 

vinneren ble Roger Birkeland. Referat og bilder 

finner du på 

https://norskrasedueforbund.no/2022/11/3471

/ samt https://norskrasedueforbund.no/hu-

2022/. På sistnevnte finner du også 

dommerkritikkene.  

Premiering   

11 duer fikk 97 p og var med på 

utvelgelsen til Best in Show, 42 duer endte 

opp med 96 p. Beste Jr-due, en flott hvit 

Bergens Tomler, ble stilt ut av Mats Eide 

Hansen.  

  

   

Best in show   

Odd Helge Vågens hvite Norsk Tomler stakk av 

med tittelen Best in Show. Gratulerer så mye!  
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Andre utstillinger:  

BPDF hadde i januar klubbmedlemskap hvor det 

ble stilt 95 duer fordelt på 9 oppdrettere, og i 

tillegg 3 duer i «gjesteklasse». Så totalt ble det 

stillt ut 98 duer. Vinner og klubbmester ble Thor 

A. Opedal med en Engelsktegnet Rødbåndet 

Amsterdamer som ble vurdert til 97p. Hele 

referatet med bilder finner du på 

norskrasedueforbund.no/bergen-

praktdueforening-klubbutstilling/    

  

     
         

  
  

Gratulerer til Thor og vel blåst fra BPDF!  

    

Andre arrangementer:  

Dommerringen arrangerte 8-9 oktober kurs i 

Mefikk. 4 var påmeldt, men 3 meldte avbud. 

NRF gratulerer Johny Larsen med godkjent 

prøve i gruppe for Mefikker.  

  

Norsk Tomlerklubb hadde 15. oktober årsmøte 

og NT-treff i Haugesund. Referat finner du på 

https://norskrasedueforbund.no/2022/10/refer

at-fra-arsmote-i-tomler-klubben/   
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BPDF hadde garasjetreff 28 september med 

gjennomgang av 35 duer i 7 forskjellige raser for 

avlsvurdering av Jan Oksnes. Referat finner du 

på 

https://norskrasedueforbund.no/2022/10/garas

jemote-i-bpdf/.  

  

Dommerringen har meldt om at det blir 

arrangert dommerkurs første helga i februar-23 

i Danmark. Interesserte bes om å sende en e-

post til Jan Oksnes for info/påmelding.    

Annet nytt fra foreninger:  

SJRF har i året som har gått hatt 75-årsjubileum, 

og i den forbindelse satte Terje Ree i gang med å 

samle info om foreningen for å markere 

begivenheten. Jubileumsheftet finner du på 

norskrasedueforbund.no/2022/04/sjrf-

jubileumshefte-1952-2022/.  

  

BPDF har også hatt jubileum i år, 1927-2022, 

hele 95 år siden foreningen ble dannet. NRF 

styre vil også berømme foreningen med flott 

og informativ hjemmeside, med mye bilder 

og referat fra medlemstreff etc. Vel verdt å 

følge med på praktduen.no/, som er 

adressen til denne. NRF gratulerer begge 

foreningene med jubileum!  

  

RFB v/Jan Heldal skriver nyhetsbrev månedlig, 

som blir sendt ut til sine respektive medlemmer. 

Mye interessant due-stoff fra inn- og utland, 

krydret med flotte bilder. Nyhetsbrevene blir 

også lagt ut på foreningens side 

norskrasedueforbund.no/rfb-info/.  

  

AARF`s Kurt Johan Dalen har laget et nytt 

skjema for registrering av vaksinasjoner i excel, 

som gjør det enkelt å fylle ut på en 

pc/nettbrett/mobil. Denne kan også skrives ut 

for signering, og deretter scannes inn som 

vedlegg til påmeldingsskjema ved utstillinger. 

Bra jobba!  

  

For øvrig har ØRF, BPDF samt SJRF også aktive 

kontoer på facebook.    

Deltakelse i europamøte  

Det var ingen deltagere fra NRF på møte i år.   

EE-planketten for 2022 skulle vært delt ut i 

gruppa for strukturduer.   

Webredaktør   

Webredaktør for 2022 har stort sett vært Nina 

Solbjørg, med enkelte artikler fra Cate Iris Carlo 

Hansen spesielt, men også resten av NRF-styre 

har bidratt her. Det har vært sendt inn noen 

artikler fra medlemmer, foreninger og Norsk 

Tomler-klubb, veldig bra! Webredaktør 

oppfordrer igjen medlemmer til å bidra, så ikke 

websiden visner vekk til en kjedelig og 

intetsigende hjemmeside.  

Tusen takk til de som har bidratt i året som har 

gått.  

43 nyhetsartikler om stort og smått og 11 

gratulasjoner er lagt ut på 

norskrasedueforbund.no. Noen av disse er også 

lagt ut på facebook-siden til NRF.   

Duevennen, Årbok 2021 og 2022.  

Det var innkommet 3 artikler til Duevennen i 

2021, samt årsmeldinger fra RFB, SJRF og ØRF. 

Selv med referat fra Representantskapsmøte, 

handlingsplan og årsmelding fra NRF ville det 

blitt en særdeles tynn og trist utgivelse. Selvsagt 

må Corona-pandemien og fugleinfluensaen ta 

en stor skyld for lite aktivitet i foreningene, men 

det gjør ikke resultatet noe bedre likevel. Styret 

besluttet derfor å slå sammen Årboka for 2021 

og 2022.   
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Dommerringen  

 Styret i Dommeringen for 2022:  

Jan Oksnes  

Johny Larsen  

Ole G Torp  

 

Økonomi  
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For NRF styre,  Nina Solbjørg  

  



  

Foreningsrapporter 2022  
 

 

 

 

Årsmelding AARF 2022  

  

   

AARF har i 2022 hatt 4 medlemmer, hvor 2-3 

medlemmer er mer eller mindre aktive i 

klubbsammenheng.   

Det har ikke vært gjennomført noen av de 

vanlige aktiviteter i 2022, slik som 

medlemsmøter og utstillinger. Vi har likevel hatt 

treff i privat regi slik at vi har fått gjennomført 

pålagte oppgaver som eksempelvis vaksinering 

av duene.  

Det er stor oppdrettsaktivitet blant de aktive 

medlemmene. De fleste melder om en god 

sesong og mange gode duer er oppdrettet 

innenfor flere raser.  

Det har ikke vært stilt duer fra AARF på 

utstillinger i 2022.   

AARF har fremmet forslag til NRF om at 

utstillingene holdes fra fredag til søndag slik at 

deltakelse fra en så liten forening som vår også 

kan være mulig.    

I klubben i dag er det i hovedsak oppdrett 

innenfor rasene Dansk Tumler, Indianere, Tysk 

Modeneser, Norsk Petent og Modena.   

   

Arendal 07.01.2022  

Kurt Johan Dalen  

Formann  
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  Bergens 

Praktdueforening  

  
Stiftet 14.4.1927  Org.nr.987929669  

  
  

Protokoll fra årsmøte i Bergens 

Praktdueforening 29.01.2022  

  
  
  
Til stede:  

  Bjørn Olsen  

  Roger Birkeland  

  Ronald Drotningsvik  

  Kjell Bognøy  

  Arne Melheim  

  Johny Larsen  

  Thor Opdahl  

  Paul Scholz  

  Jens Dahl   

  
Saksliste:  

1. Valg av referent, ordstyrer og 

representanter til signering av 

protokoll:  
  

Referent Arne Melheim  

Ordstyrer: Arne Melheim  

 

Signering av protokoll:  Ronald Drotningsvik og 

Johnny Larsen  
  

2. Innkalling godkjent  

3. Årsmelding 2021 godkjent  

4. Regnskap 20210 godkjent, 

budsjettforslag for 2021 (se punkt 6)  

5. Ingen innkomne saker  

6. Budsjettforslag 2021  

Følgende poster ble endret i 

budsjettforslag: 

Utstillingstransport LU 

korrigert til 3.500, 

Klubbutstilling redusert til 

12.000  

NB! NRF medlemsbidrag er i 

ettertid økt med 1.233,- pga 

revidert NRF-budsjett, en 

ønsker ikke å øke kontigent 

pga av dette, men det totale  

budsjetterte underskudd for 

-22 er dermed på kr 15.417,-  

Revidert budsjett sendes ut 

sammen med protokoll  

7. Fastsettelse av kontingent og 

ringpriser for 2021  

Kontigent og ringpriser for 2021:  

 Kontigent:  kr 200,-  

 Pris pr ring:   kr 6,-  
   

8. Valg:   

Formann:   Arne Melheim     

Kasserer:     Rolf Henning Hegland  

Styremedl:   Johny Larsen     

Styremedl:    Roger Birkeland    

Valgkomite:   Ronald Drotningsvik    

Valgkomite:   Kjell Bognøy      

Revisor:    Kjell Bognøy      

  

Sekretæroppgaver vil bli fordelt mellom 

styremedlemmer, dvs møteinnkallinger og 

møtereferater.  
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Rapport fra spesialklubbene 
2022 

 

Dansk Tumler Klubb 

 Årsmelding Dansk Tumler 
Klubb 2022 

Det har i 2022 ikke vært gjennomført aktiviteter 
i klubbregi. 

Det har ikke vært krevd innbetaling av 
medlemskontingent siden 2013, siden det i de 
senere år har vært få aktiviteter i klubbregi. 

Det er likevel stor oppdrettsaktivitet rundt om 
blant dem som har Dansk Tumler. 

Arendal 07.01.2023 

Kurt Johan Dalen. 

Sekretær 

 

Årsrapport 2022 for Norsk Petent 

Klubb.  

Styret i klubben har det siste året vært Leder: 

Bjørn Carlo Andersen, ØRF og styremedlem Ole 

Gunnar Torp, ØRF.  

  

Aktiviteten fra styrets side har av forskjellige 

årsaker vært laber. Og vi var ikke til stede på 

Høstutstillingen i Etne. Hva som blir i 

kommende år, får tiden vise.   

Imidlertid har rapportene fra nær og fjern vært 

at rasen gror stadig med nye oppdrettere som 

avler godt.  

Økonomien i klubben er stabil da vi ikke har hatt 

utgifter siste året. Og vi har fortsatt godt med 

cognacglass på lager. Og det har heller ikke vært 

krevd inn medlemsavgift siste året.  

Vi håper med dette fortsatt fremgang for rasen, 

og ønsker alle oppdrettere lykke til i tiden som 

kommer.  

Med hilsen styret i Norsk Petent Klubb, Bjørn 

Carlo Andersen.  

  

  

 

https://norskrasedueforbund.no/wp-content/uploads/2022/02/DanskTumlerKlubb-Logo.jpg

